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obcí Mikroregionu Černilovsko

ZPRAVODAJ

Vydává Obecní úřad v Černilově pro členské obce Mikroregionu a jejich místní části: 

Černilov, Bukovina, Újezd, Divec, Lejšovka, Libníkovice, Borovice, Horní Černilov,  
Librantice, Libřice, Skalice, Číbuz, Skalička, Smržov, Hubíles, Výrava a Dolní Černilov.
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POSVÍCENÍ V MŠ ČERNILOV

DEN BAREV NA ZŠ ČERNILOV

HALLOWEEN V ZŠ ČERNILOV



 
INZERUJTE  

VE ZPRAVODAJI

1900 výtisků zdarma 
doručených téměř do všech 
domácností v Mikroregionu 

Černilovsko.

Objednávky a příjem inzerátů 
na Obecním úřadě v Černilově 

nebo na e-mailu  
zpravodaj@cernilov.eu

Orientační ceny inzerce:
STRANA A4 1500,- Kč
1/2 STRANY 750,- Kč
1/4 STRANY 390,- Kč
1/8 STRANY 300,- Kč
DO 20 CM2 120,- Kč

Advent a Vánoce, klid a pohoda. 
Prý by už měly být zase tady. O první 
dvojici to potvrzuje kalendář, u té 
druhé si však nemůžeme být tak jistí.  
A přitom si každý rok říkáme, že Vánoce 
jsou svátky klidu, míru a pohody. 
Jakýsi ostrůvek uprostřed pracovního 
i školního života, ve kterém máme 
chvíli času na odpočinek. Ostrůvek, 
jemuž letos kalendář nadělil neobvyklé 
rozměry. Letošní Vánoce potrvají 
celých 16 dní. To je více než polovina 
roční dovolené většiny pracujících. 
Skutečně dlouhá doba na klid, pohodu 
a relaxaci. 

Dva volné týdny za sebou, to už 
je pořádná porce času. Jenže Vánoce  
a především čas před nimi znamenají 
v posledních letech spíše stres, spěch a 
neustálý pohyb. Tedy přesný opak oproti 
našim zažitým představám. Každý rok 
si říkáme, že letos už to přece musí být 
jiné. Že si letos nebudeme kupit úkoly 
na prosinec, uděláme si trochu více 
volna a nebudeme shánět vánoční dárky  
v neděli před Štedrým dnem. Jenže 
každý rok to dopadá úplně stejně. 
Pracovní povinnosti jako by zapomněly, 
že prosinec je o týden zkrácený. Navíc se  
k nim přidává bohatý kalendář kulturních 
akcí, návštěv příbuzných a známých a 
především horečné vymýšlení, co by 
měl Ježíšek nakupovat. 

V letošním roce mají navíc klid  
a pohoda ztížený nástup. Dva měsíce 
před svátky jsme totiž šli k urnám. 
Nikoliv k těm hřbitovním, jejichž 
návštěva k Vánocům také patří, co by 
vzpomínka na ty, kteří už tu s námi 
nejsou, ale k urnám volebním. I po jejich 
návštěvě možná budeme vzpomínat na 
ty, kteří už v zastupitelstvech nesedí, 
ale to je jiná písnička. Volební boj i 
část událostí následujících bychom totiž  
v některých obcích rozhodně nemohli 
nazvat klidnými a pohodovými. 
Našeho mikroregionu se sice žádné 
bezprostřední zemětřesení netýkalo, 
ale jistě se otřásly některé názory a 
u citlivějších povah možná i morální 
zásady. Pro přespolní se ještě sluší 
dodat, že předcházející věta patřila 
Černilovu, který má snad poprvé  
v historii radniční opozici v pravém 
slova smyslu (alespoň v tom českém).

Ale zpět k Vánocům. Letos už to 
s tím klidem a pohodou musí vyjít. 
Letos určitě. Minimálně v našem 
mikroregionu k tomu přispěje spousta 
různých kulturních akcí. Jejich 
přehled naleznete jako vždy na konci 
Zpravodaje. A když už jsme u té pohody, 
doufám, že k nim přispějí i následující 
strany. Přeji vám tedy za celou redakční 
radu klidné a pohodové čtení.

Tomáš Hejtmánek

EDITORIAL
Redakční rada:

J. Kudrnáč, M. Karpíšek,  
Mgr. J. Hofmanová, Vl. Prokeš,  

T. Hejtmánek

Redakční rada neodpovídá za stylizaci 
příspěvků a případné tiskové chyby.

 Uzávěrka příštího čísla: 10. 2. 2015.

Tisk AG TYP Kostelec n. Orl., 
náklad 1900 ks

Příspěvky odevzdávejte a inzerci 
objednávejte na OÚ v Černilově  

nebo na tomto e-mailu:  
zpravodaj@cernilov.eu

Nevyžádané příspěvky se nevracejí.
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zprávy z radnic

OBEC ČERNILOV
Autor: Ing. Stanislav Javůrek, starosta OÚ Černilov

Černilov 310
503 43 Černilov
tel.: 495 431 221
podatelna@cernilov.cz 
http://www.cernilov.eu

úřední hodiny

PO 8:00-12:00, 13:00-17:00
ÚT 8:00-12:00, 13:00-15:00
ST 8:00-12:00, 13:00-17:00
ČT 8:00-12:00, 13:00-15:00

Čtvrté letošní zasedání 
OZ se uskutečnilo před 
několika dny, 10.11.2014, 
bylo výjimečné tím, že 
se jednalo o ustavující 

zasedání obecního zastupitelstva. V úvodu 
proto všech patnáct nových zastupitelů 
složilo předepsaný slib. V abecedním pořadí 
uvádím zvolené zastupitele: Hofmanová 
Pavlína, Ing. Javůrek Stanislav, Ing. Král 
Vladislav, Ing. Krsek Miroslav, Mgr. 
Příhoda Karel, Skákal Martin, Bc. Slezák 
Pavel, Mgr. Slezák Petr, Ing. Stolínová 
Eva, Svíčka Vladimír, Svoboda František, 
Šimková Kateřina, Ing. Šrámek Petr, Ing. 
Šulc Lukáš, Zemánek Aleš. Zastupitelé 
si upravili jednací řád v tom smyslu, 
že zasedání OZ bude častěji, nejméně 
jednou za dva měsíce a pozvánky stačí 
zasílat elektronickou poštou, bude také 
zpracován harmonogram zasedání na celý 
rok. V diskusi Mgr. Petr Slezák navrhoval 
z úsporných důvodů neustavovat radu. 
Tento návrh v podstatě nelze realizovat, 
protože rada se nevolí v obcích, které mají 
menší počet zastupitelů než 15. Zákon 
o obcích s ní počítá a stanovuje jí určité 
kompetence. V malých obcích, kde mají 
méně zastupitelů a radu nevolí, přebírá její 
kompetence starosta, a to pro Černilov jako 
jednu z největších obcí na Královéhradecku 
není  dobré řešení. Následovala tedy volba 
starosty, místostarosty a ostatních radních. 
Na starostu byl navržen pouze jeden 
kandidát a ve veřejné volbě byl zvolen 
Ing. Stanislav Javůrek. Na místostarostu 
byli navrženi dva kandidáti, Ing. Eva 
Stolínová a Martin Skákal, zvolena byla 
Ing Eva Stolínová. Za další členy rady byli 
navrženi a zvoleni Pavlína Hofmanová, 
Ing. Miroslav Krsek a Vladimír Svíčka. 
Pozorný čtenář si jistě dobře všimnul, 
že tedy jde na rozdíl od minulých let  
o radu „jednobarevnou“ a v diskusi byla 
tato skutečnost probírána. Nechci tuto 
skutečnost příliš rozebírat, protože můj 

pohled je pochopitelně jednostranný, ale 
určitě  jsme si všichni dobře vědomi, že 
volební výsledek byl těsný a rozhodně 
pohodlněji by se obec řídila v koalici. 
Způsob vedení volební kampaně našimi 
konkurenty však tuto možnost naprosto 
vyloučil. Proto máme v Černilově opozici. 
Jestli bude konstruktivní a přijde s dobrými 
návrhy nebo bude proti všemu, to ukáže až 
čas.  Dále se zastupitelé zabývali zřízením 
povinných výborů, tedy kontrolního  
a finančního, kde podle dobrého zvyku má 
předsedy opozice. Oba tyto výbory budou 
i nadále tříčlenné. Předsedou kontrolního 
výboru byl zvolen Mgr. Karel Příhoda, 
členy Kateřina Šimková a Aleš Zemánek. 
Do finančního výboru byli navrženi  
a zvoleni Martin Skákal jako předseda 
a Ing. Lukáš Šulc a Ing. Eva Stolínová 
jako členové. Později vyšlo najevo, že 
členství ve výboru je neslučitelné s funkcí 
místostarosty, proto Ing. Eva Stolínová na 
členství ve finanční komisi rezignovala 
a třetí člen finanční komise bude zvolen 
na dalším zasedání OZ. Oddávajícím byl 
ustanoven Mgr. Karel Příhoda, který již má 
v tomto směru zkušenost. Neuvolněným 
zastupitelům byly schváleny měsíční 
odměny, podobně jako v minulém období 
jsou stanoveny za členství v radě, komisích 
a výborech. V pracovní části zasedání 
zastupitelé schválili dohodu o započtení 
a smlouvu o upsání akcií s VAK HK a.s. 
To se týká akce Dostavba kanalizace - 
ulička proti OÚ, je to výhodný způsob jak 
financovat vodárenskou infrastrukturu. 
Schválen byl i prodej nepatrného 
pronajatého pozemku manželům 
Horákovým za 700 Kč/m2 a přijetí 
účelové investiční dotace pro naše hasiče 
ve výši 35 tis. Kč. Dalším projednávaným 
bodem byla aktualizace Plánu společných 
zařízení vyprojektovaných v souvislosti 
s Komplexními pozemkovými úpravami 
v Újezdu po návrhu nového uspořádání 
pozemků. Informaci v této věci přednesl 

Vladimír Svíčka, který je předsedou 
Sboru zástupců vlastníků půdy, který 
spolupracuje s projekční firmou při 
tvorbě KPÚ. Dále Ing. Jana Horáková 
přednesla návrh úpravy rozpočtu č.7.   
Z těch důležitějších se jedná o navýšení 
příjmů z daní za právnické i fyzické osoby 
a ze stavebních poplatků. U výdajů pak 
především záloha na koupi domu čp.183 
ve výši 1 mil.Kč a náklad 70 tis. Kč na 
výměnu vodovodní přípojky ZŠ. Celkový 
dopad RO č.7 je pak zapojení zůstatku ve 
výši 477 tis. Kč. Zastupitelé také schválili 
rozpočtové provizorium na rok 2015, které 
spočívá v pokrytí provozních nákladů, 
pokračování v tvorbě územního plánu  
a pořízení PD na dopravní opatření 
Černilov a Újezd. Studie těchto dopravních 
opatřeních byla na jednání předložena 
a dlouze se o ní diskutovalo. Dohodnuto 
bylo, že se uskuteční pracovní schůzka  
s projektantem Ing. Radkem Michlíkem. 
(Ta se již uskutečnila 19.11., studie pro 
Černilov byla odsouhlasena a k Újezdu 
bude další jednání.) Diskutovalo se i  
o dalších dokončovaných akcích. Polní 
cesta s cyklistickým provozem byla 
dokončena stejně jako její napojení do 
Školské ulice. Obec plánuje pro lepší 
komfort cyklistů nastříkat postranní bílé 
čáry. Také Regenerace centra se chýlí  
k závěru a po 25.11. bude stavba přebírána. 

Dobrou zprávou nakonec je, že ve 
dnech 5.-6.11. proběhlo na obecním úřadu 
dílčí přezkoumání hospodaření naší obce, 
nebyly zjištěny chyby a nedostatky.

OBEC LIBNÍKOVICE
Autor: Helena Klosová, místostarostka OÚ Libníkovice

Libníkovice 40
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 065
libnikovice@gmail.com 
http://www.libnikovice.cz

úřední hodiny

PO 18:00-19:00

5. listopadu se konalo ustavující zasedání 
nově zvoleného zastupitelstva obce. Poté 
co zastupitelé složili slib, bylo přistoupeno  
k volbě představitelů obce na další období. 
Veřejnou volbou bylo rozhodnuto, že 
starostou obce se stal Ing. Miloš Čistý, 
místostarostou  Helena Klosová. Dalšími 

členy zastupitelstva jsou Ing. Václav 
Vavřinka, Ing. Pavel Horák, Ladislav Preclík, 
Romana Remsová, Ing. Jiří Vavřinka. 
V průběhu zasedání bylo poděkováno 
odstupujícímu starostovi Milanu Vavřinkovi 
a místostarostovi  Miloslavu Absolonovi za 
jejich dlouholetou práci pro obec.



Přehled dotací Mikroregionu Černilovsko v roce 2014

   Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko 5/2014 • 5

Mikroregion letos získal dvě dotace z Královéhradeckého kraje:
1. Neinvestiční finanční podpora  ve formě dotace na realizaci 

projektu s názvem „ Podpora Mikroregionu Černilovsko 
v roce 2014“, z dotačního programu 
Královéhradeckého kraje „14RRD02 – 
Podpora svazků obcí“ ve výši 35 000,- Kč.  
Z této dotace byly pokryty  poradenské služby  
a administrativní záležitosti svazku.

OÚ Lejšovka

Lejšovka 52
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 958
obec.lejsovka@tiscali.cz 
http://www.lejsovka.cz

úřední hodiny

ST 19:00-20:00

OBEC LEJŠOVKA
Autor: Milada Buštová

Ze zasedání zastupitelstva 
obce, konaného 30. 9. 2014

• Účetní obce seznámil zastupitele s roz-
počtovými opatřeními č. 5-6/2014.

• Nájemce obchodu požádal dne 19. 
července 2014 obecní úřad o snížení 
nájemného v obchodě z 2.500 Kč na 
500 Kč za měsíc, aby mohl udržet 
stávající šíři sortimentu a otevírací 
dobu. Nájemce dle smlouvy stále platí 
zálohy na energie 3.300 Kč za měsíc. 
Dosavadní platební morálka nájemce 
je výborná. Zastupitelé se rozhodli 
snížit nájem v obchodě na 500 Kč 
za měsíc s platností od 1. října 2014. 
Zálohy na energie zůstanou v původní 
výši, tj. 3.300 Kč za měsíc.

• Veřejné osvětlení u Šimůnkových 
je dočasně napojeno na el. přípojku 
Šimůnkových přes obecní elektroměr. 
Spotřebovanou el.energii proplácí 
obec Šimůnkovým zpětně dle skutečné 
spotřeby. Auditorky Krajského úřadu 
HK tuto situaci ale rozporují jako 
nevhodnou. Řešením dané situace je 
zažádat ČEZ o nové odběrné místo, 
instalovat nový sloupek a připojit další 
elektroměr. Obec obdržela nabídku na 
tyto práce a materiál za cenu 9.081 
Kč bez DPH. Zastupitelé souhlasili 
s tím tuto nabídku akceptovat a nové 
odběrné místo zřídit.

• Královéhradecká provozní provedla 
vyčištění a tlakové zkoušky na hlavní 
část vodovodního řádu u parcel 
pod bytovkou. V tuto chvíli lze 
tudíž stavbu vodovodních přípojek 
nechat zkolaudovat tak, jak je, nebo 
ji lze prozatím nechat otevřenou 
a zkolaudovat ji až po dostavbě 
přípojek k parcelám. Cenová nabídka 
na zřízení přípojek je cca 22 tis. Kč 
vč. DPH za přípojku do země, resp. 
cca 7 tis. Kč vč. DPH za přípojku do 
stavby. Zastupitelé diskutovali, zda  
v tuto chvíli stavbu zkolaudovat tak, 
jak je, či zda počkat na dostavbu 
přípojek, resp. přípojky. Závěrem se 

zastupitelé shodli na tomto usnesení:
Stavba vodovodních přípojek zůstane 
nadále otevřená. Kolaudace stavby  
a její převedení na VaK se předpokládá 
po výstavbě přípojky k plánované 
stavbě RD na parcele č. 126/75.

• V návaznosti na červnové jednání 
zastupitelstva starosta informoval 
zastupitele, že vše je připravené 
pro prodej parcely č. 126/75  
p. Kovačevitému. Zastupitelé dostali 
s předstihem návrh kupní smlouvy 
k prostudování. Po mírné úpravě 
textu smlouvy se zastupitelé usnesli 
následovně:
Zastupitelé pověřují starostu k uzav-
ření kupní smlouvy a k dokončení 
prodeje pozemku parc.č. 126/75 v k.ú. 
Lejšovka za kupní cenu 390 tis. Kč 
panu Kovačevitému.

• Místostarostka Milada Buštová 
informovala zastupitele o pozvánce 
na seminář MAS Mezi Úpou a Metují  
a o připravované akci pro děti „Spaní 
v knihovně“.

Z ustavujícího zasedání,  
konaného 6. 11. 2014

• Nově zvolení zastupitelé obdrželi 
osvědčení o zvolení členem (členkou)
zastupitelstva obce.

• P. Šlesingr přečetl slib předepsaného 
znění, členové nově zvoleného 
zastupitelstva složili slib pronesením 
slova „slibuji“ a potvrdili svým 
podpisem.

• Nově zvolené zastupitelstvo se usneslo, 
že bude i nadále při svém jednání 
postupovat v souladu s dosavadním 
jednacím řádem zastupitelstva.

• Do funkce starosty obce byl zvolen 
Martin Jílek.

• Do funkce místostarosty obce byl 
zvolen Michal Reich.

• Zastupitelé schválili návrh na zřízení 
zákonem předepsaných výborů: výbor 
kontrolní, finanční a výbor pro kulturu, 
sport a veřejné záležitosti.Výbory 

budou složeny ze tří členů - předseda 
výboru a dva členové výboru.

• Za předsedu kontrolního výboru byl 
zvolen Josef Fabián, za členy výboru 
Jiří Němeček, Boleslav Niedoba st.

• Za předsedu finančního výboru byl 
zvolen Ivo Kovačevity, za členy 
výboru Marie Jezberová, Boleslav 
Niedoba ml.

• Za předsedkyni výboru pro kulturu, 
sport a veřejné záležitosti byla zvolena 
Monika Kindlová, za členy výboru 
Milada Buštová, Ludmila Součková.

• Zastupitelstvo projednalo odměňování 
starosty, místostarosty, předsedů 
jednotlivých výborů a zbývajících 
členů zastupitelstva. Zastupitelstvo 
navrhlo výši měsíční odměny:
starosta - 5.000 Kč, 
místostarosta - 2.000 Kč, 
předsedové výboru a zbývající 
členové zastupitelstva - 500 Kč.
Toto rozhodnutí je platné od 7.11.2014.

• Do funkce zástupce obce  
v Mikroregionu Černilovsko pro 
následující období byla zvolena 
Monika Kindlová.

• Paní Buštová požádala zastupitelstvo 
zda by nezvážilo finanční podporu 
nových kulturních akcí, plánovaných 
v příštím roce.Převážná část akcí 
by byla vyhrazena dětem. Ze strany 
občanů zazněly také dotazy na 
obnovení volejbalového, fotbalového 
turnaje v obci a také na rozšíření 
zeleně v obci.

• Nově zvolený starosta Martin Jílek 
poděkoval odstupujícímu starostovi  
a zastupitelstvu za odvedenou práci.

2. Dotace z Krajského programu obnovy venkova na realizaci 
projektu s názvem „Doplnění sportovně-společenského 
vybavení Černilovska“ ve výši 185 100,- Kč.  Z těchto 

prostředků se pořídily do všech obcí pivní sety 
na společenské akce,  osvětlovací technika do 
sokolovny v Černilově, měřič rychlosti do obce 
Divec a dopravní zrcadla do obce Libníkovice.  
 Vojtěch Šůstek
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OÚ Divec
Divec 41
500 03 Hradec Králové
tel.: 608 978 884
divec@seznam.cz 
http://www.divec.cz

úřední hodiny

ST 17:00-19:00
první středa v měsíci 17:00-18:00

OBEC DIVEC
Autor: Ing. Roman Hrnčíř, starosta

Vážení divečtí,
předem dnešního přís-
pěvku bych chtěl jménem 
zvolených zastupitelů 
i osobně upřímně 
poděkovat všem těm, 

kteří nelitovali deseti minut svého 
víkendového času a věnovali je cestě 
do volební místnosti. Jako občan-volič  
mám právo (zatím to není povinnost, ale 
při nápadech některých našich „politiků“, 
kdoví). Počet kandidátek jsme ovlivnit 
nemohli, a proto, ač se zdálo, že je vše 
předem jasné, teprve konečný celkový 
počet zúčastněných voličů později 
ukáže pro další období, zda byla obecní 
rozhodování v uplynulých čtyřech 
letech, na která bychom rádi navázali, 
činěna alespoň trochu v souladu s vašimi 
představami či nikoliv. Úplně jinak se 

potom pracuje a na druhou stranu se 
toto týká i eventuálních připomínek 
od aktivních voličů. Ještě jednou všem 
„volícím“ za sebe děkuji!

Na základě iniciativy některých 
sousedů v duchu oslav svátku Halloween, 
který není v našich zeměpisných šířkách 
úplně zažitý, nicméně je možností, 
jak umožnit dětem se pobavit, proběhl  
v naší obci halloweenský průvod masek. 
Domy a jejich obyvatelé (a nebylo jich 
málo), které byly ozdobeny buď svítící 
vydlabanou dýní nebo jen zapálenou 
svíčkou, byly navštíveny průvodem 
„maskovaných“ dětí, které se ohromně 
bavily a ještě k tomu dostaly výslužku. 
Tato pěkná tradice, která se u některých 
sousedů co se týká výzdoby a barevných 
kombinací blížila dokonalosti, určitě 
bude mít pokračování.

Jubilea v Divci

Své životní jubileum slaví

Zdeňka Vavřinková

V měsíci říjnu, krom jiných 
jubilantů, oslavila v plné síle a duševní 
svěžesti krásné kulaté výročí 90 
let paní Marie Nováková z Divce. 
Jménem obce ještě jednou přeji mnoho 
dalších pohodových a klidných let  
a tolik duševní svěžesti, kterou jste nám 
ukázala při naší návštěvě.

OBEC LIBŘICE
Autor: Eva Hynková, starostka OÚ Libřice

Libřice 62
503 44 Libřice
tel.: 495 431 002
obec.librice@tiscali.cz 
http://www.obec-librice.cz

Úřední hodiny

PO 18:00-19:30

Výročí v Libřicích
Svá výročí slaví

Václav Slánský, Aloisie Hynková a 
Josef Hojný

Zemřela
Juliána Vychytilová

V září na 
zastupitelstvu vznesli 
stížnost na zápach  
z Lipry Ing. Svoboda 
a Ing. Krapinec s tím, 
že vypracují anketu 

a osloví s ní všechny občany Libřic. 
Výsledky a názory občanů pak  předloží 
zastupitelstvu obce. Další jednání proto 
bylo odsunuto na dobu, kdy Ing. Svoboda 
a Ing. Krapinec vyhodnotí anketu a závěry 
předloží zastupitelstvu. 

Zastupitelstvo podalo žádost  
o bezplatné vyměření pozemku pod 
Liprou a to z důvodu výsadby stromů – 
tím by vzniklo částečné oddělení obce 
od firmy. Ing. Svoboda a Ing. Krapinec 
navrhli, že s dobrovolníky oplotí pozemek. 

Zastupitelstvo potom dle bezplatně 
zpracované projektové dokumentace 
zajistí jarní výsadbu stromků. V září 
proběhl dětský den a vítání občánků. 

Bylo vyhlášeno nové poptávkové 
řízení na cestu a schodiště pod kostelem 
a na opravu bytu v čp. 111 (na obě akce 
žádná firma nesplnila v 1. kole požadavky).

V říjnu byla dokončená oprava 
chodníku od parkoviště k obecnímu 
úřadu. Opravu chodníku pod kostelem se 
schodištěm k čekárně vyhrála firma Pavel 
Kašpar K+H, která v průběhu listopadu 
celou akci zrealizovala. Na opravu bytu se 
nikdo nepřihlásil, a tak nyní probíhá další 
poptávkové řízení. 

Nově zvolené zastupitelstvo nyní 
připravuje plán prací na další rok.
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OBEC LIBRANTICE
Autor: Milada Bortlíková OÚ Librantice

Librantice 1
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 905
oulibrantice@volny.cz 
http://www.librantice.cz

úřední hodiny

PO 15:00-20:00
ÚT   8:00-14:00
ČT   8:00-17:00
PÁ   8:00-14:00

Z 25. veřejného zasedání 
zastupitelstva obce,  

konaného 23. 9. 2014

1.  Zastupitelstvo obce projednalo  
a  schválilo rozpočtovou změnu č. 3:

 - přesun předepsaných splátek na rok 
2014 z úvěru z pol. 8115 na pol. 8114

 - tvorba rezervy dle krizového 
zákona na par. 5212 a pol. 5901  
ve výši 5 000,- 

 Dále ZO pověřuje starostku obce 
provádět průběžně rozpočtová 
opatření do výše 50 000,-.

2. ZO projednalo a zamítlo žádost 
p. Pihýra o prodej části pozemku 
p.č. 54/16 v obci a k.ú. Librantice.  
Z důvodu zajištění přístupu na 
sousední pozemky.

 ZO pověřuje p. starostku, aby 
upozornila p. Tesaře na nepořádek za 
jeho pozemkem na pozemku obce.

3. ZO rozhodlo o výstavbě I. etapy 
víceúčelového zařízení. Stavba 
byla a bude prováděna svépomocí 
po jednotlivých částech. Vedoucím 
stavby byl jmenován p. Josef Chudý.

4. ZO posoudilo nabídky na dodavatele 
na opravu Malé strany (u školy). Byly 
posouzeny nabídky firmy DIPOS 
a firmy COLAS. Obě nabídky byly 
navrženy v asfaltu. ZO pověřuje 
starostku, aby firmy vypracovaly 
nabídku, z které by bylo možno lépe 
posoudit provedené  práce.

Výpis větších akci ve volebním 
období 2010-2014

r. 2011 započata oprava Librantického  
 potoka

  oprava rybníka Malá strana
  oprava střechy OÚ
r. 2012 vybudování požární nádrže   

 u Kmoníčkových + komunikace
  sítě k víceúčelovému zařízení
  dokončení opravy potoka
r. 2013 začátek výstavby MŠ a v roce  

 2014 její dokončení

Do konce října 2014 budou u školy 
a u školky nainstalovány nové radary na 
měření rychlosti aut, které snad přispějí 
k bezpečnosti dětí v této lokalitě.

ZO tímto děkuje všem spoluobčanům 
za podporu v uplynulém volebním 

období a přeje mnoho úspěchů novému 
zastupitelstvu pro volební období  
2014-2018.

Výsledky voleb  
do zastupitelstva

Z kandidátní listiny Sdružení 
nezávislých kandidátů Librantice byli 
zvoleni: Hladíková Alena, Jaroslav 
Volenec, Tkáčík Tomáš, Bortlíková 
Milada, Lukášek Tomáš a Sčebel 
Michal.

Z kandidátní listiny Pro Librantice 
byl zvolen Ing. Vladimír Koutník 

Z ustavujícího zasedání 
zastupitelstva obce,  

konaného 5. 11. 2014

Zasedání Zastupitelstva obce 
Librantice bylo zahájeno v 18.30 
dosavadní starostkou obce Alenou 
Hladíkovou.  Před zahájením zasedání 
bylo členům zastupitelstva obce 
předáno osvědčení o zvolení členem 
zastupitelstva obce. Dosavadní starostka 
obce Alena Hladíková, předala slovo 
předsedajícímu schůze p. Vladimíru 
Koutníkovi. Ten poděkoval nejprve 
voličům, kteří  mu projevili svou 
podporu v komunálních volbách a také 
kandidátům ve sdružení Pro Librantice. 
Předsedající schůze konstatoval,  
že zasedání bylo řádně svoláno a vyzval 
nově zvolené zastupitele ke složení 
slibu. 

Zastupitelstvo obce Librantice  
schválilo zvolení  jednoho místostarosty 
a určuje, že pro výkon funkce 
starosty obce bude člen zastupitelstva 
dlouhodobě uvolněn.

V tajné volbě získala p. Alena 
Hladíková 5 hlasů a byla tak zvolena 
starostkou obce. Místostarostou byl 
zvolen 6ti hlasy p. Jaroslav Volenec. 

Předsedající předal slovo starostce 
Aleně Hladíkové, která poděkovala 
za projevenou důvěru a pokračovala  
v jednání. 

Zastupitelstvo obce  zřizuje finanční, 
kontrolní a stavební výbor. Všechny tři 
výboru budou tříčlenné.

Předsedou finančního výboru byla 
zvolena p. Milada Bortlíková, členy p. 
Věra Vachková a p. Mgr.  Pavel Kubíček. 
Předsedou kontrolního výboru byl 
zvolen p. Tomáš Tkáčík.  Zastupitelstvo 
obce odkládá volbu členů kontrolního 
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výboru z důvodu nedostatku kandidátů 
na členství ve výboru na nejbližší  
zasedání. Předsedou stavebního 
výboru byl zvolen p. Michal Sčebel  
a členy Ing. Vladimír Koutník a Tomáš  
Lukášek. 

Zastupitelstvo obce v souladu  
s § 72 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona  
o obcích stanoví odměnu za výkon 
funkce místostarosty jako neuvolněného 
člena zastupitelstva obce ve výši 7 509,- 
Kč měsíčně.  Odměna bude poskytována 
ode dne zvolení do funkce místostarosty, 
tj. od 5. 11. 2014.

Dále zastupitelstvo obce stanoví 
odměnu za výkon funkce předsedy 
výboru zastupitelstva ve výši 1 060,- Kč 
měsíčně, člena výboru ve výši 750,- 
Kč měsíčně a člena zastupitelstva ve 
výši 460,- Kč měsíčně. Odměna bude 
poskytována ode dne zvolení do funkce 
předsedy nebo člena výboru a odměna 
člena zastupitelstva bude poskytována 
ode dne ustavujícího zasedání tj. od  
5.11. 2014.

Místostarosta obce p. Jaroslav 
Volenec poděkoval dosavadním 
zastupitelkám p. Lucií Fuchsové  
a p. Daně Jarkovské za jejich práci, 
kterou za svého působení v zastupitelstvu 
obce vykonaly pro obec a její obyvatele.

Z 1. veřejného zasedání 
zastupitelstva obce,  

konaného 5. 11. 2014

1.  Projednání smlouvy o uzavření 
budoucí smlouvy o zřízení věcného 
břemen č. IV-12-2012879/VB1  
s ČEZ Distribuce, která se váže  
k pozemkům p.č. 31/4, 1748, 1752/1.

 Stavební výbor zkontroluje, zda se 
údaje ve smlouvě shodují s Územní 
studií. Pokud vše bude v pořádku, je 
tato smlouva odsouhlasena.

2. ZO projednalo a  schválilo prodej 
pozemku p.č. 1600/2, který vznikl 
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dělením pozemku p.č. 1600  
p. Dařílkové za cenu 200,- Kč/m2.

3. ZO projednalo a schválilo koupi 
pozemku p.č. 1723/8 od p. Dmejchala 
za cenu 160,- Kč/m2. Jedná se  
o pozemek, který je určen k opravě 
odvodnění pozemků na Zvoničce. 

4.  ZO projednalo a schválilo 
rozpočtový výhled na rok 2015-2017. 
Rozpočtový výhled je vyrovnaný  
ve výši cca 5 250 tisíc Kč. 

5. Různé.
a) na demolici čp. 21 je vydáno 

rozhodnutí. Na likvidaci se přihlásil 
jediný zájemce p. Vladimír Koutník, 
zdarma zlikviduje střechu a dřevěné 
části, zbytek bude použit na zavážku 
cesty ke Frešli.

b) ZO nominovalo za člena Valné 
hromady a do Správní rady 
Mikroregionu Černilovsko p. Alenu 
Hladíkovou.

c) Starostka obce vydala příkaz  
k provedení inventur a jmenovala 
inventarizační komisi pro rok 2014  
ve složení: p. Milada Bortlíková, 
předseda, p. Věra Vachková a  
p. Pavel Kubíček, členové.  

 ZO projednalo a schválilo plán 
inventur.

d) ZO projednalo a schválilo smlouvu 
o poskytnutí dotace na nákup knih 
do výměnných fondů v rámci 
regionálních knihovnických služeb  
s Knihovnou města Hradec Králové 
na rok 2015. Obec poskytne 
pověřené knihovně finanční dotaci 
ve výši 7 500,- Kč.

e)  P. Chudý, p. Gřonková a  
p. Machačová darovali obci 
vodovod, který byl vybudován  
k jejich RD. Obec tento dar přijímá. 

f)  Z důvodu budování nové autobusové 
zastávky u MŠ a zálivu u ZŠ bude 
odstraněna jedna lípa.

g) Starostka obce zjistí možnosti 
bezúplatného převodu pozemku  
u Machačových a Bortlíkových, 
který je ve vlastnictví České 
republiky na obec.

h) Neprošel návrh na schválení veřejné 
vyhlášky ohledně pití alkoholu na 
veřejnosti.

i) Stále ještě některé nemovitosti 
nemají vyřešen odvoz komunálního 

odpadu v popelnici. Postupně tedy 
budou majitelé osloveni a popelnici 
si budou muset pořídit.

j) Někteří majitelé nemovitostí 
zapomínají na ohlašovací povinnost 
stavebních úprav na RD příp. 
příslušenství RD. Stavební výbor 
bude toto kontrolovat a také bude 
provádět kontroly vypouštění 
odpadních vod z nemovitostí.

k) Akce do konce roku: 
 9. 11. vítání nových občánků
 15. 11. výlov rybníka pod Tanabor-

kem
 29. 11. nadílka od Mikuláše pro děti
 30. 11. divadelní představení 

„Jedenácté přikázání“ v Praze
 Vánoční besídka a vánoční zpívání 

(datum upřesníme)

6. Diskuze.
-  p. J. Bortlíková upozornila na 

nepořádak na chodníku na výravské 
křižovatce a na nepoužívání veřejného 
rozhlasu – chodník bude vyčištěn. 
V současné době je rozhlas částečně 
opraven a bude se moci hlásit. 

-  p. Pavlát – jestli se počítá při opravě 
potoka s rekonstrukcí rybníku  
u jejich domu – ano, počítá se s jeho 
opravou  

OBEC SMRŽOV
Autor: Ing. Jan Machát, starosta 

OÚ Smržov
Smržov 11
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 936
smrzov@smrzov.cz 
http://www.smrzov.cz

úřední hodiny

PO 18:30-20:00
ÚT   8:00-12:00, 13:30-16:00
ČT   8:00-12:00, 13:30-15:00

Výročí ve Smržově
Zemřel
Štefan Dendiš (Hubíles)

Výsledky komunálních voleb v obci Smržov

Celkový počet osob zapsaných ve výpisech ze seznamu voličů a jejich dodatků 
byl 396. Celkový počet vydaných úředních obálek byl 252. Volební účast 63,64%.

Zvolení zastupitelé

Kandidátní listina   Kandidát   Věk Hlasy %
PRO ŽIVOT NA VENKOVĚ Klásková Dagmar JUDr. 40 140 20,98
PRO ŽIVOT NA VENKOVĚ Kunc Zdeněk  51 110 16,49
PRO ŽIVOT NA VENKOVĚ Sedláček Zdeněk  41 86 12,89
SMRŽOV   Machát Jan Ing.  58 174 18,58
SMRŽOV   Kvíčerová Magdalena 60 142 15,17
SMRŽOV   Bek Dalibor Ing.  56 128 13,67
SMRŽOV   Šubrt Pavel  48 125 13,35
Za zd. ž. pr. a kr. Smr. a Hub. Šuhajda Vladimír  55 121 24,94
Za zd. ž. pr. a kr. Smr. a Hub. Pazderka Miloslav 57 94 19,38

pozn.: Všichni kandidáti kandidovali jako nezávislí bez politické příslušnosti.

Ustavující zastupitelstvo

Ustavující schůze obecního 
zastupitelstva se konala dne 6.11.2014. 
Na této schůzi byl starostou obce zvolen 
Ing. Jan Machát, místostarostkou JUDr. 
Dagmar Klásková.

Úřední hodiny obecního 
úřadu o zimních  

prázdninách 

V době zimních prázdnin od 23. 
prosince 2014 do 2. ledna 2015 je obecní 
úřad uzavřen.

Plesová sezóna 2015

MS Háj Smržov pořádá ples v pátek 
23. ledna 2015 od 20.00 hodin v KD 
Dvorana ve Smřicích.

SDH Hubíles pořádá ples v pátek 20. 
února  2015 od 20.00 hodin v restauraci 
U koupaliště ve Smržově.  
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OBEC VÝRAVA
Autor: Ing. František Schwarzer, odstupující starosta OÚ Výrava

Výrava 116
503 03 Smiřice
tel. 495 431 021
obec.vyrava@tiscali.cz 
http://www.vyrava.cz

úřední hodiny

PO 16:00-18:00
ST 16:00-18:00

Jubilea ve Výravě

V prosinci, lednu a únoru  
slaví svá výročí tito 
spoluobčané

Věra Rohlenová, Marie Kubařová, 
Blanka Šťástková, Hana Maternová a 
Josef Treksa

V minulém Zpravo-
daji byla podána zpráva  
z 35. závěrečného 
zasedání zastupitelstva 
obce, kde byla projednána 
a vyhodnocena činnost 

zastupitelstva obce a tím i ukončena jeho 
neoficiální činnost. Oficiálně zanikl mandát 
všem stávajícím členům zastupitelstva obce 
prvním dnem voleb tj. 10.10.2014.

Vzhledem k tomu, že jsme na konci 
volebního období 2010 ÷ 2014, ale i na 
konci programového období 2007÷2013 
(resp. 2014), je nanejvýš vhodné provést 
určitou bilanci. 

Plnění volebního programu 
2010 - 2014

S odkazem na prioritní oblast (PO) 
Programu rozvoje a obnovy venkova – 
obce Výravy na léta 2007 ÷ 2013+ stručně 
uvádíme:

1. Úprava a dostavba víceúčelové bu-
dovy čp. 104 Obecního domu (PO1)
Od roku 2007 se stále hledalo vhodné 

využití této budovy. Po dlouhém jednání 
se našlo východisko, a to formou Smlouvy 
o pronájmu nebytových prostor. Úprava  
 dostavba Obecního domu je realizována 
na základě smlouvy o nájmu nebytových 
prostor a pozemků uzavřená s firmou 
STAVIBET s.r.o. ze dne 15.6.2010 po 
předchozím schválení zastupitelstvem 
obce dne 14.6.2010. V přízemí budou 
kanceláře a technické místnosti, které 
bude užívat nájemník, v 1. patře tj. v 2NP 
budou klubovny a společenské místnosti, 
které bude užívat nájemce, tj. obec Výrava. 
Bývalé garáže a dílny, které bude užívat 
nájemník, budou dostavěny a upraveny pro 
potřeby nájemníka.

Celkové náklady na úpravu a dostavbu 
nebytových prostor činily k 31.12.2013  
1 392 123,-Kč. Tato částka bude vzájemně 
započtena ve formě nájemného. Vedle 
těchto prací byla provedena kompletní 
výměna stropu mezi 1NP a 2NP, kterou 
provedla firma truhlářství Václav Ježek, 
Jílovice; oprava fasády firmou STAVIBET 
s.r.o.; výměna oken a dveří firmou 
SULKO, úprava veřejného prostranství 
včetně přemístění pomníku; rekonstrukce 
plotu s podezdívkou;  celková nová 
fasáda. Celkové náklady dosud uhrazené 
(mimo vzájemně započtené nájemným) na 
uvedené práce činí 2 355 tis. Kč, hrazené  
v plné výši z vlastních prostředků obce. 

V druhém nadzemním podlaží 

Obecního domu je Společenské centrum, 
které obsahuje společenskou místnost, 
klubovnu a bar, vybavenou kuchyňku  
a salonek. Společenské centrum je 
určeno k pořádání přednášek, školení a 
vzdělávacích kurzů, pořádání tanečních a 
společenských zábav, pořádání svatebních 
hostin, narozenin, dětských karnevalů a 
besídek. Vše je pro nekomerční účely, ale 
je možnost krátkodobého pronájmu.

2. Parkoviště pro Obecní dům (PO4)
V roce 2011 bylo vystavěno parkoviště 

pro Obecní dům v celkové výši 260 tis. Kč, 
financováno v plné výši z prostředků obce. 
Na parkovišti je 5 kolmých stání a jedno stání 
invalidní. Zhotovitel stavby VaK s.r.o. HK.

3. Obnova víceúčelové budovy čp. 116 
Spolkového domu (PO1)
V roce 2014 byla provedena 

rekonstrukce objektu čp. 116 obecní úřad 
a přístavba hasičské zbrojnice včetně 
zpevněné plochy v celkových nákladech  
2 698,42 tis. Kč, z toho přístavba HZ 2 086 
tis. Kč. Financováno z PRV ve výši 496,5 
tis. Kč a ostatní z vlastních prostředků; 
Zhotovitel stavební části STAVIBET s.r.o.; 
střecha (krovy a krytina) firma Kocourek; 
výměna oken a dveří firma SULKO; 
ozelenění firma Ing. Topinka a další.

4. Areál pro sport a volnočasové akti-
vity – zázemí sportoviště – úprava 
hřiště na malou kopanou (PO3) 
V roce 2011 byla v areálu pro sport  

a volnočasové aktivity zhotovena stavba 
zázemí sportoviště v celkové výši 597 
tis. Kč. Financováno ve výši 249 tis. Kč  
z vlastních zdrojů obce, zbývající část  
348 tis. Kč prostřednictví MAS nad 
Orlicí. Zhotovitel firma STAVIBET s.r.o. 
Nová jednoduchá stavba je umístěna na 
místě původních dvou buněk, které byly  
v dezolátním stavu. V roce 2012 byla 
zajištěna dokumentace skutečného 
provedení stavby Venkovní víceúčelové 
hřiště Výrava a následně zajištěna 
kolaudace a zápis do katastru nemovitostí.

Kabelová elektrická přípojka byla 
zřízena již v roce 2007, která zajišťuje 
dodávku elektřiny pro areál pro sport  
a volnočasové aktivity. Dodavatel: 
ERMO s.r.o. HK; Celkové náklady:  
80 tis. Kč; hrazené v plné výši  z vlastních 
zdrojů. V tomtéž období byly zakoupeny  
a směněny pozemky p. č. 1117 a 2392. Ve 
stádiu zpracovaných projektů, územního 
a stavebního řízení jsou stavby hřiště na 

malou kopanou a vodovodní a kanalizační 
přípojka a ČOV v areálu pro sport  
a volnočasové aktivity.

5. Rekonstrukce a oprava vodní plochy 
u čp. 116 a zřízení obecního parku  
v okolí vodní plochy (PO5)
Vodní plocha byla rekonstruována 

do přírodní podoby, tj. s přírodními, 
ozeleněnými břehy. V roce 2010 byly 
obci vráceny pozemky o rozloze cca 2 tis. 
m2, které leží uprostřed obce,  v současné 
době byly nevyužité a nevhodné jako 
stavební parcely. Nově zřizovaná veřejná 
zeleň, obecní park, zahrnuje stávající zeleň  
s přilehlou vodní plochu  a navazujícím 
ovocným sadem. Výběr dodavatele 
provedlo zastupitelstvo obce a schválilo 
za dodavatele firmu STAVIBET s.r.o., 
České Meziříčí, která splnila podmínky 
výběrového řízení a nabídla nejnižší cenu. 
Celkové náklady projektu: 1 663,1 tis. Kč. 
Financování z rozpočtu obce 863,1 tis. 
Kč, dotace z Programu obnovy venkova  
800 tis. Kč.

6. Obnova veřejného rozhlasu po obci 
Výrava a Dolní Černilov (PO2)
V roce 2012 byl vystavěn varovný 

a informační systém (veřejný rozhlas) 
obyvatelstva a protipovodňová opatření  
ve výši 168,36 tis. Kč. Financováno 117 tis. 
Kč z prostředků PRV a 51 tis. Kč z vlastních 
prostředků; Zhotovitel JD Rozhlasy s.r.o. 
Vigantice.

7. Obnova zdí a chodníků na obecním 
hřbitově, stavba kolumbária (PO3)
V roce 2012 byla provedena oprava 

spárování, doplnění zdiva a stříšek 
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zdí obecního hřbitova, odstranění 
stávajících chodníků a položení nové 
dlažby a vystavěn přístřešek kolumbária. 
Financování z rozpočtu obce 199,6 tis. 
Kč, dotace z Programu obnovy venkova  
594,4 tis. Kč. Zhotovitel STAVIBET s.r.o. 
České Meziříčí. 

V roce 2014 bylo provedeno veřejné 
osvětlení hřbitova. Financováno z rozpočtu 
obce 113,8 tis. Kč. Zhotovitel ERMO s.r.o. 
Hradec Králové.

8. VII. etapa zpevněných chodníků  
po obci směr Černilov, dokončení  
IV. etapy směr Jílovice (PO4).
VII. etapa výstavby zpevněných 

chodníků podél silnice III/2992 směrem 
na Černilov a IV. b) etapa (dokončení) 
umístěna podél silnice III/2992 směrem 
na Jílovice realizována v roce 2013  
v celkových nákladech 2 028,57 tis. Kč 
(financováno z POV KHK ve výši 800 tis. 
Kč a z vlastních zdrojů ve výši 1 228,57 tis. 
Kč);  Zhotovitel STAVIBET s.r.o. České 
Meziříčí.

Projektově připravena včetně územního 
a stavebního řízení a připravené k podání 
žádosti o dotaci nebo finanční příspěvek je 
stavba VIII. etapy zpevněných chodníků 
podél silnice II/299 směrem na Librantice. 
Rozpracovaná je ve stádiu předprojektové 
a projektové přípravy stavba VI. etapy 
zpevněných chodníků po obci směrem na 
Jílovice.

9. Fotovoltaická elektrárna (PO2)
Dokumenty o připojení výrobny 

elektřiny k distribuční soustavě, schválené 
zastupitelstvem obce dne 16.8.2010, 
byly odeslány na vybraného uchazeče  
v poptávkovém řízení, TESLA HOLDING 
a.s. Praha – Hloubětín v souladu s 
cenovou nabídkou na fotovoltaickou  
elektrárnu 12,21 kWp, počet panelů 66 ks,  
za celkovou nabídkovou cenu včetně DPH 
1 320 769,-Kč. Realizace nebyla provedena 
z důvodu nedostatečných kapacit ze strany 
dodavatele.

10. Vodovod na Dolní Černilov (PO2)
V roce 2011 byla provedena stavba 

vodovodního řadu SO 06 Dolní Černilov 
investorem VAK STAVBY s.r.o.  
v celkových nákladech více jak 5,5 
mil. Kč. Obec Výrava se podílela na 
této stavbě částkou ve výši 500 tis. Kč, 
které byly v letošním roce převedeny  
na akcie.

11. Zateplení víceúčelové budovy  
čp. 104 Obecního domu (PO1) 
Zateplení bylo realizováno jen částečně, 

víceméně jen jako vyrovnání nerovností 

původních starých zdí, které jsou v šířce 
cca 60 cm.

12. Projekt přeshraniční spolupráce pro 
rozvoj venkova (PO6)
První společné setkání občanů 

partnerské obce Výrava, Prešovský kraj, 
v obci Výrava, Královéhradecký kraj, se 
konalo ve dnech 28.07. ÷ 30.07.2008. Druhé 
společné setkání občanů partnerské obce 
Výrava, Prešovský kraj, v obci Výrava, 
Královéhradecký kraj, se uskutečnilo  
ve dnech 20.07.÷ 23.07.2009. V letošním 
roce naši obec navštívila starostka 
partnerské obce Výrava, Prešovský kraj, 
paní Monika Kurťáková. V tomto volebním 
období se konala další komunikace, 
většinou jen písemně. 

13. Příkopový mulčovač (PO5)
Na údržbu příkopů a zeleně kolem 

účelových polních komunikací bylo 
zakoupeno v roce 2011 příkopové rameno 
(mulčovač) v celkových nákladech 199,9 
tis. Kč.  Financováno ve výši 116,62 tis. Kč 
z prostředků obce a 83,3 tis. Kč dotace EU 
SZIF; Dodavatel PEKASS. 

14. Úprava obytné zóny (PO3)
Úprava obytné zóny, formou 

zpomalovacích pruhů, byla provedena 
v okolí dětského hřiště na Malé straně. 
Financováno z prostředků obce ve výši  
50 tis. Kč. Zhotovitel INKA Hr. Králové.

15. Velkoobjemový stan (PO6)
V roce 2010 byl zakoupen v rámci 

Mikroregionu Černilovsko velkoprostorový 
stan, který má v obhospodařování (je 
uložen) obec Výrava. Obec (SDH Výrava) 
zajišťuje odborné stavění stanu při jeho 
zapůjčování obcím v rámci MČ.

Plnění Programu rozvoje 
a obnovy venkova, obce 

Výravy 2007 -2013+

V textové i obrázkové podobě 
naleznete informace na „www.vyrava.cz/
Úvodní strana/Aktuality/Osvěta, rozvoj, 
prezentace a správa obce Výrava“

Posezení u příležitosti 
ukončení volebního  
a programového období

Posezení se konalo dne 3.10.2014, 
ve společenském centru obce Výravy, 
kde byli pozvání členové zastupitelstva 
obce, členové výborů, komisí, skupin, 
zaměstnanci obce a hosté v celkovém 
počtu 40 osob. Na závěrečném 
posezení byla provedena prezentace 
plnění volebního programu a programu 

rozvoje a obnovy venkova – obce 
Výravy. V závěru bylo provedeno 
ocenění 14 občanů a 1 skupině občanů, 
kteří obdrželi děkovný list, věcnou 
cenu v podobě publikace a mimo to 
peněžní dar.

Ustavující zasedání  
zastupitelstva obce Výravy

Zasedání se konalo v pondělí, 
dne 3.11.2014. Zastupitelstvo obce 
zvolilo starostou obce pana Michala 
Konečného, místostarostou pana Pavla 
Vejmana.  Předsedou kontrolního výboru 
byl zvolen pan Vladimír Panenka, členy 
pan Kamil Králik a Jaroslav Hejcman. 
Předsedkyní finančního výboru byla 
zvolena paní Mgr. Jitka Hrubá, členy 
paní Iva Komínková a paní Mgr. Iva 
Konečná.

Předání obce, protokolem o předání 
funkce dosavadního starosty obce 
panem Ing. Františkem Schwarzerem 
a nově zvoleným starostou obce, bylo 
provedeno ve středu dne 5.11.2014.

Závěrem

Dovolte mi, abych jako odstupující 
starosta obce Výravy poděkoval za 
spolupráci při realizaci volebního 
programu a plnění Programu rozvoje  
a obnovy venkova všem  občanům obce 
Výravy a popřál novému vedení obce 
mnoho úspěchů a zdárné pokračování  
v rozvoji obce a života její občanům.

Výsledky voleb do  
zastupitelstva obce 2014

Počet volených členů zastupitelstva 7, 
počet voličů 318, účast 62,26 %.

     Jméno                 Věk  Hlasy  Zvolen

      Volební strana č. 1 – Čas změny
1   Kamil Králik       29 86 Ano
2   Jana Medková       51 102 Ano
3   Martina Steinová   37 86 Ne
4   Jiří Beznosek        28 73 Ne
5   Pavel Mazura        40 45 Ne
6   Anita Štenclová     47 64 Ne

      Volební strana č. 2 – nez. kandidát
1   Pavel Jurčík        62 54 Ne

      Volební strana č. 3 – SNK Výrava
1   Michal Konečný    37 98 Ano
2   Pavel Vejman         41 130 Ano
3   Jitka Hrubá         45 122 Ano
4   Vladimír Panenka  46 109 Ano
5   Jaroslav Hejcman  46 98 Ano
6   Jiří Hájek        33 109 Ne
7   Jana Hojná             37 106 Ne



zprávy z radnic

OBEC SKALICE
Autor: Milan Karpíšek, starosta

OÚ Skalice
Skalice 32
503 03 Smiřice
tel.: 495 422 721
obec.skalice@tiscali.cz 
http://www.skalice.info
úřední hodiny

PO 11:00-19:00
ST 10:00-18:00

Ustavující zasedání  
zastupitelstva ve Skalici

Ve středu 
5.11.2014 od 18:00 
hodin bylo svoláno 
ustavující zase-dání 
zastupitelstva Obce 
Skalice. Zastupitelstvo 

bude pracovat v počtu sedmi zastupitelů. 
Úkolem zasedání bylo zvolit starostu  
a místostarostu obce. Volba probíhala 
za účasti volební a návrhové komise, 
která provedla návrh tajným hlasováním. 
Po spočítání hlasů volební komise 
konstatovala, že byl do funkce starosty 
obce navržen 7 hlasy Milan Karpíšek a do 
funkce místostarosty 6 hlasy byl navržen 
Ing. Miroslav Stehno. Zastupitelé potom 
veřejným hlasováním schválili navržené 
kandidáty. V zastupitelstvu budou dále 
pracovat: Martina Hrobařová, Aleš 
Chvojka, Zdeňka Klimešová, Jaroslav 
Srba a Mgr. Pavel Kavalír, kteří byli občany 
zvoleni při volbách do zastupitelstva obce 
v měsíci říjnu. Zastupitelé na zasedání 
volili předsedy finančního, kontrolního 
a sociálně-kulturního výboru. Přeji 
novému zastupitelstvu hodně úspěchů 
v jejich čtyřletém volebním období  
a hlavně dobrou spolupráci s občany. 

Dění v naší obci

Naši pracovníci dodrželi plán úklidů 
veřejného prostranství, zvláště v posekání 

všech travnatých ploch před nadcházející 
zimou. Též měli za úkol udržovat čistotu 
a pořádek na hřbitově v Číbuzi. Tímto 
jim děkuji za dobře odvedenou práci  
a myslím, že i občané si povšimli úklidu 
v naší obci. 

Stěžejní akce v tomto roce byla 
revitalizace rybníku ve Skalici. Prováděcí 
firma Stavoka Hradec Králové, a.s. právě 
provádí dokončovací práce – úpravu 
terénu kolem rybníku a vybudování 
stavidla na potoku. Celé okolí kolem 
rybníku prokouklo. Tato akce bude 
dokončena začátkem měsíce prosince.

V posledním čtvrtletí tohoto roku 
bylo uspořádáno několik kulturních 
akcí. Nohejbal pod názvem PRO 
GREEN CUP 2014“ na hřišti ve 
Skalici se uskutečnil 9. září. Podrobný 
popis této akce je v dalším příspěvku  
ve zpravodaji. Římskokatolická farnost 
Číbuz dne 27. září v kostele sv. Václava 
v Číbuzi uskutečnila „Svatováclavský 
koncert“ konaný na počest dne svátku 
svatého Václava, knížete a hlavního 
patrona České země. Dále Hasiči  
z Polabí uskutečnili 18. října ve Smržově 
na koupališti „Křižíkovu fontánu“,  
na které se zúčastnili dobrovolní hasiči 
ze Skaličky. Této akce se též zúčastnily 
Sestry Chalupovy, volné sdružení žen 
ze Skalice, které vystoupily se svým 
programem – Elegance 1. republiky, 
kdy vládla slušnost, zdvořilost a dobré 
mravy. Následný víkend 25. října 
patřil dětskému karnevalu s diskotékou 

pro nejmenší v maskách pod názvem 
„Happy Halloween“. Akce se pořádala 
v hospodě U Karásků ve Skalici.  
Po celé odpoledne pro děti byly připraveny 
soutěže a hry.  Společně vyřezávaly do 
dýní Halloweenskou tématiku. Celá akce 
byla zakončena společným rozsvícením 
dýní a vyhlášením nejhezčí masky.  
V sobotu 8. listopadu prošel obcí Skalice 
„Lampionový průvod“ u příležitosti 
oslav svátku svatého Martina. Na trase 
bylo několik zastavení, na kterých místní 
„herci“ přiblížili příběh svatého Martina, 
který přijel na skutečném koni. Celá akce 
byla zakončena společným vypouštěním 
lampionů přání a předáním podkovy stěstí 
pro naší obec od svatého Martina.  Obec 
Skalice zajistila divadelní představení hry 
„Vrátila se jednou v noci“ v divadle Bez 
zábradlí v Praze. Návštěva divadla byla 
spojena též s individuální prohlídkou 
Prahy. Všem občanům, kteří se zájezdu 
do divadla zúčastnili, se představení 
líbilo. Podrobný popis této akce je též  
v dalším příspěvku ve zpravodaji.

A co ještě nás čeká za nové kulturní 
akce? Dne 29. listopadu od 17:00 hodin 
jste pozváni na Skalické vepřové hody do 
hospody U Karásků ve Skalici, 5. prosince 
Občerstvení v Číbuzi  „Číbuzanka“ 
pořádá Mikulášský pátek, kde proběhne 
zábava pro děti s příchodem čertů. 
Pro dospělé bude připraveno speciální 
Čertovské pivo a nebude chybět ani 
kýta na grilu. Hned další den v sobotu 
6. prosince ve Skaličce, SDH Skalička 
společně se spolkem žen Kaličky pořádají 
Mikulášskou nadílku se soutěžemi pro 
děti. Akce se koná v hasičské zbrojnici.  
Abychom závěr týdne prožili skutečně 
slavnostně, zveme všechny občany  
v neděli 7. prosince v 16:00 hodin do 
hospody U Karásků ve Skalici na křest 
pamětní knihy obce Skalice.

Posledním měsíc prosinec nám vždy 
přináší Svátky vánoc a také konec roku. 
Tímto bych chtěl jménem svým a jménem 
zastupitelů obce Skalice popřát všem 
našim občanům radostné a veselé Vánoce 
a do nastávajícího roku 2015 hodně 
zdraví, štěstí a pracovních úspěchů.

ČIŠTĚNÍ KOMÍNŮ
Kominictví Dvořák a syn

Čistíme komíny a vystavujme kontrolní 
protokoly.

Cena:  300,- Kč za 1 komín

Tel.: 602 412 350

INZERCE
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knihovna  
Černilov

Černilov 310
503 43 Černilov 
tel.: 492 600 409
       604 782 177
skype: knihovna_cernilov
knihovna@cernilov.cz
http://knihovna.cernilov.eu

Výpůjční hodiny

Pondělí  13:00-18:00
Středa   13:00-17:00
Čtvrtek   13:00-18:00
Pátek     8:00-12:00

Z černilovské knihovny

Letos poprvé 
se v Černilově 
uskutečnil Den geo- 
grafických infor-

mačních systémů (dále jen GIS). Při té 
příležitosti se v Kulturním a spolkovém 
domě v Černilově uskutečnila soutěžní 
výstava velkoformátových satelitních 
snímků s poznávacími otázkami.  
Ve středu 19.11. se pak ve spolupráci  
s Místní knihovnou v Černilově konala  
v KSD Černilov velice zajímavá přednáška 
Ing.Vladimíra Hudce o tom, jak geografické 
informační systémy vznikají a fungují,  
k čemu je lze využít. Vybrané informace 
z přednášky si můžete prohlédnout na 
www.cernilov.eu – sekce Knihovna a také 
můžete navštívit zkušební stránku GIS pro 
Černilov na http://mato.maps.arcgis.com

V podzimním období jsme přivítali  
v černilovské místní knihovně na návštěvě 
třídu Sluníček z mateřské školy a povídali 
jsme si s spolu o tom, co vidí drak, který 
lítá po obloze. Také nás navštívili čtvrťáci 
ze základní školy spolu s paní učitelkou 

KNIHOVNA ČERNILOV
Autor: Jana Žárská

Vávrovou. K velké radosti a potěšení paní 
knihovnice patří téměř všichni čtvrťáci  
k pravidelným návštěvníkům a uživatelům 
černilovské místní knihovny, a tak se tu 
prostě cítili jako doma.

Ke konci listopadu jsme ukončili 
letošní kolo soutěže Lovci perel. V tomto 
roce se do soutěže přihlásilo 18 dětí. 
Nejpilnější a nejrekordnější lovkyní se 
stala žákyně 2.A. Anička Turková, která 
za necelý kalendářní rok přečetla 32 
knížek a za zodpovězené otázky k četbě a 
vytvořené ilustrace nasbírala 57 perliček! 
Ještě že už soutěž letos skončila, Anička 
by si musela přidělávat další sklenici 
na perličky, protože víc už by se jí do 
té klasické prostě nevešlo. Anička tím, 
že překročila hranici třiceti přečtených 

knížek, postupuje do celorepublikového 
hodnocení lovců-čtenářů. 

Děkujeme vám všem, kteří jste se 
zapojili do akce VÁNOČNÍ KRABICE 
OD BOT. V době uzávěrky Zpravodaje 
na okně knihovny čeká již mnoho krásně 
zabalených krabic s vánočními dárky pro 
děti ze sociálně slabých rodin. Děti dárky 
dostanou na vánoční besídce v Milíčově 
domě Diakonie ČCE v Jaroměři v týdnu 
před Štědrým dnem. Přejeme vám krásné, 
pohodové a odpočinkové Vánoce a těšíme 
se na vaši návštěvu tady u nás v knihovně!

INZERCE
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cesty k vědění

MATEŘSKÁ ŠKOLA ČERNILOV
ZŠ a MŠ Černilov

Školská 380
503 43 Černilov
tel.: 495 431 118
reditel@zscernilov.cz
ms@cernilov.eu 
http://www.zscernilov.cz
http://www.ms.cernilov.eu

Výlet do lesa na Biřičku

V přívětivých podzimních dnech děti 
z černilovské školky vyjely na výlet do 
lesa na Nový Hradec Králové.

I nejmenší děti ze třídy Kapiček se 
nemohly dočkat svého prvního výletu  
a statečně s batůžky na zádech se vydaly 
na cestu. Autobus děti dovezl na okraj 
lesa. Děti posvačily na palouku s krásným 
výhledem na rybník Biřička. Posilněni, 
nedočkavě poskakovaly pěšinou vstříc 
lesnímu dobrodružství. Za šumu stromů 
a zpěvu ptáků se děti ponořily do hlouby 
lesa. Mladší děti pozorovaly stromy, 
barvy listů, drobný hmyz a ptáky. 
Nasbíraly si různé druhy přírodnin, ze 
kterých si ve třídě vytvořily malý les.

Starší děti rozpoznávaly různé druhy 
stromů podle tvaru listu, kůry nebo 
jehličí. Hodnotily barevnost podzimní 
přírody. Z nasbíraných přírodnin si v lese 
stavěly domečky. V lese hledaly nory 
zvířat, pozorovaly hmyz a poslouchaly 
ptáky. Dokonce našly i houby. Spoustu 
přírodnin si přivezly do tříd k dalšímu 
tvoření, zkoumání a hrám.

Plni dojmů, zážitků a radosti z toho 
co cestou lesem objevily, co si odvážejí  

a nadýcháni podzimním lesem se „neradi“ 
vracely zpět do školky na oběd. Už teď se 
těší na další výlet.

Blanka Eisenreichová
Lenka Němečková

,,To je zlaté posvícení, to je 
zlatá neděle…“

K lidovým zvykům a tradicím 
patří i posvícení. A jaké by bylo 
posvícení bez posvícenských koláčků 
a zábavy? Jak praví rčení – bez práce 
nejsou koláče. My jsme si ale kromě 
práce užili i zábavu a radostné chvíle 
již během pečení koláčků. Společně  
s rodiči a paní učitelkami se děti pustily 
do práce s těstem. Tvarovaly koláčky, 
plnily je mákem, tvarohem, povidly či 
marmeládou a zdobily je oříšky nebo 
mandlemi. Během pečení děti neodolaly 
a musely ochutnávat všechny ty voňavé 
laskominy a dobroty. Nejvíce si však 
pochutnávaly na svých obalených 
prstíčkách od všech přísad potřebných  
k upečení klasické posvícenské 
pochoutky. A což teprve, když byly 
koláčky upečené. Jejich vůně a zlatavá 
barva nás všechny lákala k zakousnutí. 

Každý jsme museli alespoň jeden 
koláček ochutnat. Samozřejmě nejen 
proto, že jsme nemohli odolat, ale 
také proto, že jsme je upekli na oslavu 
posvícení. Museli jsme tedy vědět, jak se 
nám povedly, než je nabídneme ostatním. 
Povedly se! I díky paní kuchařkám, které 
nám je upekly ve školní jídelně a paní 
Jurčíkové, která je upekla Školáčkům ve 
školní kuchyňce.

Po práci může přijít zábava a oslava. 
Společně s rodiči a dětmi jsme se sešli jedno 
zářijové odpoledne na zahradě mateřské 
školy. Děti skládaly papírová srdíčka, 
s pomocí rodičů nafukovaly a zdobily 
balónky, což nebylo tak jednoduché. Velmi 
často se ozvala rána bouchajícího balónku. 
Nechyběla ani střelnice. Děti namířily  
a míčky shazovaly soudky. Kolotoč jsme 
sice ve školce neměli, přesto se děti aspoň 
chvíli povozily. Nasedly do připravených 
koleček a jejich rodiče je povozili kolem 
dokola. Jízdu s kolečkem a dětmi zvládli 
hravě jak tatínkové, tak i maminky  
a babičky. Další jízda na děti a rodiče 
čekala na skluzavce. Děti si také mohly 
vyzkoušet chůzi tunelem a přes medvědy 
v holínkách  ,,dospěláků“ nebo chůzi 
s jídlem na prkýnku mezi překážkami. 
Pro děti bylo připravené i malování na 
obličej. Někdo se proměnil ve zvířátko, 
jiný v pohádkovou bytost. A kdo se chtěl 
občerstvit, mohl ochutnat naše koláčky. 
K tomu všemu nám vyhrávala hudba.  
A vůbec nám nevadilo, že k nám do 
vesnice na posvícení nepřijely žádné 
houpačky a kolotoče. My jsme si užily 
krásné odpoledne, i počasí nám přálo. 
Tímto bychom chtěli poděkovat všem, 
kdo nám pomohli s přípravou i se zábavou.

Od září jezdíme se Školáčky na 
plavání do bazénu v Hradci Králové. 
V malém i velkém bazénu za vedení 
instruktorky plavání si děti hravou 
formou zvykají na vodu, seznamují se  
s technikou plavání a skákáním do vody. 
A jde jim to. Úspěchy máme i v potápění. 
Užíváme si nejen plavání, ale i skotačení 
a her ve vodě. Škoda, že nám to vždycky 
tak rychle uteče. Už během básničky na 
rozloučenou se těšíme na příští plavání.  

Bc. Irena Slánská
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA ČERNILOV
ZŠ a MŠ Černilov

Školská 380
503 43 Černilov
tel.: 495 431 118
První budova: 603 582 818
Druhá budova: 739 095 379
reditel@zscernilov.cz
ms@cernilov.eu 

http://www.zscernilov.cz
http://www.ms.cernilov.eu

Vědomostní soutěž

Začátkem října 
proběhla na naší 
škole soutěž ke 
Dni architektury  
a cestovního ruchu. 

Děti soutěžily ve dvou kategoriích – 
kategorie A (4. – 6. třída) a kategorie B  
(7. – 9. třída). 

V hale školy měly obrázky s 
otázkami k daným tématům – poznávaly 
umělecké slohy, jednotlivé stavby a 
„cestovaly“ pomocí obrázků po celém 
světě. A jak to dopadlo? 

VÝSLEDKOVÁ LISTINA I. STUPEŇ
1. místo  Řezníček Jan      5. r.
 Vejman Martin        5. r.
2. místo  Vach Vojtěch      4. B
3. místo  Scheuerová Daniela 4. A
 Brož Ondřej      4. B

VÝSLEDKOVÁ LISTINA II. STUPEŇ
1. místo  Gajdoš Tomáš      9. r.
 Vinklárek Tobiáš     7. r.
2. místo  Hlavsa Pavel      9. r.
 Kvapil Jakub      8. r.
3. místo  Rychetský Lukáš     8. r.
 Drešer Tomáš      7. r.

Všem zúčastněným děkujeme a těm 
nejlepším moc blahopřejeme! 

Mgr. Jana Hofmanová 

Archeopark Všestary

Ve středu 1.10. jsme se šesťáky 
objevovali na vlastní kůži „nástrahy“ 
pravěké společnosti. Prošli jsme se 
pravěkými jeskyněmi, prozkoumali obsah 
hrobů (jak žárových tak kostrových), 
pozorovali práci prvních zemědělců, 
seznámili jsme se s pravěkými nástroji, 
zbraněmi, šperky i keramikou, zkusili si 
hod oštěpem, bydlení v obydlích z různých 
období pravěku, brousili kámen, umleli 
trošku obilí (vlastně drtili), okopali „kus“ 
pole pro nás velmi atraktivními nástroji a 
dozvěděli se mnoho zajímavých informací. 
Velmi pěkné a poučné dopoledne!

Mgr. Jana Hofmanová

Projektový den „doprava“

Život bez auta, kola či vlaku si 
mnoho z nás již nedovede představit. 
Ti, kteří nemají zaměstnání v místě 
bydliště, musí použít jeden z dostupných 
dopravních prostředků. Jak doprava 
kolem nás ovlivňuje naše životy, se mohli 
přesvědčit také žáci ze 7. – 9. ročníků. 
Pozvali jsme totiž pro ně odborníky na 
slovo vzaté – přímo z oboru. O výhodách 
a nevýhodách práce v dopravě přišel 
pohovořit řidič autobusu, člen „žlutých 
andělů“, strojvedoucí a nechyběla ani 
odborná poradna v oblasti budoucího 
povolání a jeho uplatnění v rámci 
dopravy.  Během všech přednášek musely 
děti dávat pečlivý pozor, aby správně 
odpověděly na otázky z pracovního listu 
a získaly tak pro skupinku co nejvíce 
bodů. Po odchodu odborníků už žáci 
plnili zadané úkoly a rozhodně to nebyla 
„brnkačka“. Vytvořit dopravní prostředek 

budoucnosti, napsat k němu propagaci, 
vyřešit a vysvětlit dopravní situaci  
a připravit si prezentaci na jeden dopravní 
prostředek, dá určitě zabrat. Ale výsledek 
stál za to. Rozhodování a bodování 
bylo letos velmi těžké, protože úroveň 
splněných požadavků se se svou velkou 
kvalitou téměř shodovala. Děkujeme 
žákům za jejich nadstandartní výkony 
a doufáme, že je motivace k dalším 
projektům neopustí.

Mgr. Marcela Žajdlíková

Soutěž – „Znáš domácí 
zvířátka?“

Řekněte si, že asi tohle téma by 
nemělo být pro děti, žijící na venkově, 
problém. Po velmi úspěšné soutěži co do 
počtu zúčastněných žáků a dosažených 
výsledků, máme na mysli již zmíněnou 
soutěž ke Dni architektury a cestovního 
ruchu, jsme se s p. uč. Blatníkovou  
a p. uč. Vaňkovou dohodly, že zkusíme 
i toto téma. A bylo to celkem správná 
trefa. Děti odpovídaly na zadané otázky, 
pracovaly s pomocí obrázků, poznávaly 
produkty vyrobené z domácích chovů 
atd. A výsledek? Ve dvou kategoriích   
se zúčastnilo 75 žáků a vyhodnotit jejich 
snažení nebylo vůbec jednoduché. 

Kategorie A: 
1.-2. místo – Vach – 4.B
            – Halmichová – 3.B
3. místo – Pešková, Beková, Prokešová, 
Burešová, Scheuerová, Pavlová, 
Hejcman, Petráčková, Kudrnáčová, 
Fibír, Hejcman, Ondrejková se 
stejným počtem bodů

Kategorie B: 
1. místo – Hoffmanová – 62 bodů
2. místo – Šulcová – 60 bodů
              – Michálková – 60 bodů
3. místo – Marcinková – 59 bodů 

BLAHOPŘEJEME! 
Mgr. Jana Hofmanová  



cesty k vědění

 16 • Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko 5/2014

14. BĚH  PRO  ZDRAVÍ  -  29.9.2014
!!! OPĚT  REKORDNÍ  ÚČAST  -  158  ZÁVODNÍKŮ !!!

Výsledky - nejlepší výkony:     
     
I. kategorie - děti do 5 let - dívky  I. kategorie - děti do 5 let - chlapci
1. Darinka Turková    1. Vojta Zikmund
     
II. kategorie - předškoláci - dívky  II. kategorie - předškoláci - chlapci
1. Zuzanka Konečná   1. Pavel Turek
2. Adélka Petrikovičová   2. Tomáš Zikmund
3. Blanka Petrová    3. Vašek Hojný
     
III. kategorie - 1.třída - dívky  III. kategorie - 1.třída - chlapci
1. Aneta Bartízalová   1. Jakub Taclík 
2. Libuše Pecharová   2. Adam Scheuer 
3. Amálka Pecharová   3. Jeroným Žárský 
     
IV. kategorie - 2. a 3.třída - dívky  IV. kategorie - 2. a 3.třída - chlapci
1. Johana Michálková   1. Karel Márta 
2. Kristýna Šimůnková   2. Lukáš Veselovský 
3. Anna Pavlová    3. František Šmíd 

V. kategorie - 4. a 5.třída - dívky  V. kategorie - 4. a 5.třída - chlapci
1. Míša Hromá    1. Michal Hovorka
2. Anežka Hojná    2. Matyáš Štandera
3. Aneta Holečková   3. Michal Jelínek
     
VI. kategorie - 6. a 7.třída - dívky  VI. kategorie - 6. a 7.třída - chlapci
1. Klára Kosinová   1. Josef Skala
2. Pavlína Konečná   2. Dominik Hroneš
3. Natálie Rejnková   3. Daniel Haft
     
VII. kategorie - 8. a 9.třída - dívky VII. kategorie - 8. a 9.třída - chlapci
1. Nela Špačková   1. Jakub Žaba
2. Markéta Hejcmanová   2. Tomáš Gajdoš
3. Denisa Hloušková   3. Štěpán Gernat

BLAHOPŘEJEME VÍTĚZŮM A VŠEM DĚKUJEME ZA VÝBORNÉ VÝKONY !!!  Mgr. Hana Příhodová

DEN BAREV

21. 10. 2014 bylo v naší škole veselo. 
Žáci se převlékli do barevného oblečení. 
Každá třída si zvolila „svou“ barvu a 
všichni se do ní snažili stylizovat. Ti, kteří 
se do barevného dne zapojili, si užili den 
bez zkoušení a trochu si zpestřili školní 
výuku. Všem, a že vás nebylo málo, co 
jste se účastnili, děkujeme.

Mgr. Jiří Havlas

HALLOWEEN VE ŠKOLE

Halloween - slavnost Všech 
svatých, oslava čarodějů a strašidel. 
Svátek, který se slaví převážně v USA 
a jehož symboly jsou vydlabané dýně, 

strašidelné převleky a známá říkanka 
“trick or treat” (koledu, nebo ti něco 
provedu). Tak v podobném duchu se 
nesl i Halloween u nás ve škole. Skvěle 
převlečení dobrovolníci ze 7. - 9. třídy 
provedli prvňáčky a předškoláčky 
různými stanovišti, kde si mohli zkusit 
vyrobit například halloweenskou 
masku, ozdobit dýničku či překonat 
vlastní strach na stezce odvahy.  
Za splnění každého úkolu, děti dostaly 
lísteček a za ty si pak mohly “nakoupit”  
ceny. 

Mgr. Marcela Žajdlíková

Znalosti a zábava  
aneb 5. třída v ZOO

Exkurze do ZOO. Dobrý nápad 
Evropské unie, která nám tento 
exkurzní výlet dopřála. Nádherné 
exponáty mamutů, ospalí hroši atd. 
Moc nádherných informací. Nás zaujal 
nebojácný ibis, který se odvážil přiletět 
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až k nám na zábradlí a cpal se našimi 
mikinami. Monstrózní hlídací pejsek 
tygr. Jeho obrovské zuby naháněly 
hrůzu, ale hlídací pejsek tygr byl 
klidný jako ovečka. Krásné poučení 
o životě zvířat. To bylo něco velmi 
výjimečného.

Václav Sovák

Žáci 5. třídy navštívili ZOO

Naším cílem bylo odnést si nějaké 
informace a vyplnit pracovní listy, 
které jsme dostali. Měli jsme rozchod 
a pak jsme se měli sejít u goril. My 
jsme šli první do ptačího světa. Zde 
jsou ptáci puštění a létají kolem vás. 
Když jsme šli přes most, kde seděl 
pták s dlouhým zobákem, hladili jsme 
si ho, ale báli jsme se, že nás klovne. 
Dále jsme viděli šelmy, slony, plazy  
a ryby.

Když jsme došli k šimpanzům, 
jeden se proti nám rozběhl a my se 
báli, že rozbije sklo. Potom jsme šli 
na hřiště. Podívali jsme se na surikaty, 
byla tam i malinká mláďata. Skoro 
u konce ZOO jsme se rozhodli, že 
si možná adoptujeme nějaké zvíře. 
Všichni jsme se vrátili do školy, kde 
jsme si dali oběd.

Simona Lorencová

ZOO

V úterý 4. 11. vyrazila 5. třída do 
ZOO ve Dvoře Králové nad Labem, 
kde jsem poznávali krásu a rozmanitost 
živočišných druhů. Moc nás zaujalo to, 
že ptáka ibise přitahuje tmavě hnědá 
barva, a proto chtěl sežrat našeho 
kamaráda Broňka. Po návratu jsme 
dostali dobrý oběd. Doufám, že si příště 
Broněk vezme jiný svetr.

Martin Vejman

SLOHOVÁ VÝCHOVA

Tak nám zase začala škola a s ní 
i hodiny slohu. První slohový útvar 
hnedle zkraje pro šestý i devátý ročník 
je vypravování. Oblíbenou variantou je 
psaní textů, kdy jsou zadána určitá slova, 
která se v něm musejí objevit; i přesto 
se výsledné práce od sebe velmi liší. 
Deváťáci jsou ve vypravování již kovaní, 
ale ani šesťáci se s ním nesetkávají 
poprvé. Nabízím pár prací ke čtení pro 
zpříjemnění  podzimních dnů.

Mgr. Hana Šimková

Výlet do ZOO

Doma jsme se dívali na televizi  
a byla to nuda. Byla neděle a já si dělala 
domácí úkoly. V televizi právě říkali, že 
zoologická zahrada je do čtyř hodin 
zadarmo. Tak jsem vyběhla za rodiči  
a donutila je, ať tam jedeme.

Vyjeli jsme autem a v rádiu hrála 
legrační písnička. Jen tak potichu jsem 
špitla: „Dáš to nahlas, tati?“ Písnička 
nám hulákala po celém autě. Všichni 
jsme se chvilkami zasmáli. Když jsme 
byli na místě, viděla jsem nějaký papírek 
a na něm stálo: „Prosím, pomozte! Utekl 
nám dobře vychovaný pejsek, slyší na 
jméno Bolt.“ Řekla jsem to mamce a té 
to bylo líto.

Vešli jsme do zahrady a tam byla 
různá zvířata. Slon, opice, koně, poník, 
žirafy atd. Byl tam i ochočený lev, který 
se dal hladit. Museli jsme si ho taky 

pohladit, byl roztomilý. Pak se taťka 
podíval na hodinky a bylo 15.55 hodin. 
Rychle jsme běželi k autu, abychom 
nemuseli platit. Naštěstí jsme to stihli, 
všem nám spadl kámen ze srdce.

Taťka nám oznámil: „Tak, aby bylo 
jasno, já už nikdy běhat nebudu!“ Zase 
jsme se všichni zasmáli.

Lucie Mokrá, 6. ročník

Výlet do jezdeckého klubu

V neděli se vydala Alexandra do 
jezdeckého klubu. Když tam dorazila, 
otevřela dvířka a málem jí utekl poník. 
Předvedl několik uměleckých kousků  
a zastavil se.

„Já tě dám asi do zoologické zahrady, 
nebo líp, dám tě do cirkusu,“ zasmála 
se Alexandra. Podle výstupu, co udělal, 
bych usoudila, že nebyl moc ochočený. 
Alexandra na něj dala sedlo a projeli se. 
Obdivně jsem je pozorovala a pak jsem 
jim řekla: „Alexandro, ty hezky jezdíš.“

Alexandra se zasmála a chtěla mi 
poděkovat, ale poník ji znenadání shodil. 
Naštěstí se Alexandra rázně zvedla  
a řekla: „Nic se nestalo.“ Ulevilo se mi, 
protože jsem myslela, že to nedopadlo 
dobře.

Alena Hoffmannová, 6. ročník

Prostřeno

Tento rok na táboře, chvíli po konci 
poledního klidu, jsme dostali od sester 
vedoucích Jany a Lenky instrukce ohledně 
odpoledního programu. Neřekly nám, 
co budeme dělat, pouze řekly, abychom 
se v soutěžních týmech, kde z každého 
oddílu byl minimálně jeden, tudíž v deseti 
desetičlenných skupinách shromáždili 
před budovou jídelny, kde se měl program 
odehrávat.

Prostřeno. To odhalily poté, co všichni 
utichli. Nebylo nám řečeno, v jakém stylu 
Prostřeno bude probíhat, tak jsme se drali 
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cesty k vědění

do jídelny, ale vedoucí Lukáš zavelel: 
„Všichni krok zpět!“ Jeho ostrý hlas se 
rozlehl do všech ušních bubínků a i ty 
nejsilnější povahy se zastavily. Když jsme 
se uklidnili, vysvětlil. „V jídelně je deset 
stolů. Na každém máte přísady, ze kterých 
musíte udělat předkrm, hlavní chod, dezert 
a nápoj. Budete na to mít hodinu a půl. 
Musíte zaměstnat i malé děti. Až uplyne 
limit, bude vám naše porota dávat hlasy.“ 
Všichni byli nadšení, těšili se dovnitř, 
ale stále jsme museli počkat, až nás tam 
postupně pustí. V momentu, kdy jsme 
vešli do jídelny, byly před námi plné stoly 
surovin. Ovoce, zelenina, korpus na dort, 
chléb, máslo, čaj a potřebné talíře s příbory. 
Já, jakožto nejstarší dívka družstva jsem 
musela krotit malé děti, aby nezačaly dříve, 
protože by nás mohli diskvalifikovat.

A když se konečně odstartovalo, 
vypuklo šílenství. Poslala jsem malé 
děti na borůvky, aby se také zapojily  
a mezitím začala krájet zeleninu. S týmem 
jsme se rozhodli, že uděláme za předkrm 
zeleninový talíř, jako hlavní chod chleby 
namazané máslem a obložené salámem. 
Dezert byl největším oříškem. Na daný 
korpus jsme naskládali ovoce (broskve, 
jablka). Děti chodily zpět  s borůvkami, 
akorát jejich bílá trička neměla původní 
barvy.

Byli jsme tak natěšeni nazdobit 
borůvky na dort, že jsme na něj nanesli 
šlehačku, ale v ten moment nám nedošlo, 

že šlehačka spadne. „Ale ta šlehačka 
zmizela,“ prohlásil nejmladší klučina v 
momentě, kdy se tak stalo. Doslova jsme 
se chytali za hlavu. Ve stresu jsme nožem 
odstranili šlehačku a borůvky dali stranou. 
Bylo to vcelku těžké vzhledem k náplni. A 
upřímně, byla jsem ráda, že jsme ten dort 
nemuseli péct. Plně jsme se mohli věnovat 
ostatním chodům, ale zároveň nám 
naháněl strach limit. Malé děti jsme opět 
poslali na borůvky, protože jich předtím 
donesly poměrně málo. Podle fialových 
jazyků a okolí kolem úst nám došlo, 
že je spíše jedly. Tomu jsme se hodně 
smáli. Děti lesu říkal „zahrada“, prý tam 
měly vše potřebné k přežití. Ale o tom 
bych pochybovala. Jak se limit chýlil ke 
konci, vypadalo to, že vůbec nestíháme. 

Rychle jsme nanesli populární šlehačku 
s borůvkami, smíchali nápoj a okraje 
sklenic ozdobili vkusnými plátky citronu. 
Ani jsme se nenadáli a limit skončil.  
Ve všech vzrůstaly obavy, byli jsme 
zvědavi, jak to dopadne, ale zároveň si 
hodně věřili.

K našemu neštěstí na nás hodnocení 
připadlo až jako na poslední. Mezitím 
jsme viděli, jak ostatní družstva dostávají 
osm, devět a dokonce i deset bodů, což 
nás znervózňovalo. Přišla řada na nás. Báli 
jsme se výsledku. Porotci dlouho zírali na 
náš plný stůl a konečně začalo bodování. 
Nejstarší kuchař začal: „Deset.“ To nás 
velice překvapilo. Další, o trochu mladší 
kuchař: „Deset.“ Valili jsme oči. Většině 
z nás se pootevřela ústa. „Devět,“ utišila 
naše nadšení protivná kuchařka, ale poté se 
to opět obrátilo. „Deset,“ slavnostně dodal 
poslední porotce a nám ihned bylo jasné, 
že jsme vyhráli. Propukli jsme v euforii. Po 
společné fotce jsme dostali svolení a naše 
výtvory mohli zaslouženě sníst. Při pohledu 
na malé děti, které neurvale hltaly kousky 
výborného dortu, jsem raději odvracela 
tvář, nechtěla jsem jim kazit radost.  
I pes, který s námi na táboře byl, měl hody. 
Naše stálice Petra funěla jako lokomotiva  
z toho, že byl po stole nepořádek.

Večer jsme zjistili skvělou zprávu. 
Vedoucí naplánovali opékání buřtů na 
horní louce. Usedli jsme k ohýnku těsně 
před setměním, nasytili se a v pozdních 
hodinách vyrazili zpět do tábora. A s tím, 
že nás v lese žádné strašidlo nepolapilo, 
a s plnými žaludky jsme usnuli, plni 
očekávání na další den. 

Aneta Svíčková, 9. ročník

Zkažené Vánoce

Jak už to tak bývá, každý rok v zimě 
pokryje zemi bílá přikrývka. A tak se 
stalo i letos. Pro mě nejsou Vánoce 
jenom o Štědrém dni. Narodila jsem 
se 23. 12.a to znamená, že o Vánocích 
slavím narozeniny. Sice mám narozeniny 
o den dříve, než je Štědrý den, ale my je 
slavíme až po něm. Celá rodina se včetně 
mé sestry, která žije v Londýně, sejde 
u jednoho stolu a ještě si dorozdáme 
poslední dárky od Vánoc. 

Každý rok ladíme naši výzdobu do 
jiných barev, ale také máme téma, na 
které budeme Vánoce slavit. Letošní 
téma je: Vánoce podle našich rodičů a 
babiček.„Mami? Můžeme dát letos na 
stromeček prskavky?“ zavolala jsem na 
matku z obývacího pokoje. „Jasně, že 
můžeme. Jsou ve skříni pod televizí,“ 
ozvalo se odněkud. Vzala jsem prskavky 
ze skříně a rovnoměrně je rozmístila 
po stromečku ozdobeném slaměnými 

ozdobami. Když jsme dodělali poslední 
úpravy v domě, mohli jsme se pustit 
do výzdoby na zahradě. „Pomůžeš 
mi prosím pověsit světýlka na strom?“ 
zeptala jsem se matky. „Už letím,“ řekla 
a přinesla z domu venkovní světélka. Asi 
po dvou hodinách usilovné práce jsme 
s výzdobou skončili. Večer jsem padla 
únavou do postele a usnula.

Ráno jsem se probudila plná očekávání 
a šla se převléct. Asi v deset hodin 
dopoledne přijeli moji prarodiče, kteří  
s námi slaví každý rok Štědrý večer. Chvíli 
jsme si povídali a společně se naobědvali. 
Dívali jsme se na pohádky a potom šli 
připravit bramborový salát. „Taky už se 
tak těšíte na večer?“ ptala jsem se matky a 
babičky, zatímco jsem vyndávala suroviny 
z lednice. Při tom přemýšlení nad večerem 
jsem omylem začala vyndávat z lednice 
sýr. „Ty tam chceš dávat sýr? Zvláštní 
salát,“ poznamenala babička. „Promiň,“ 
nenápadně jsem se ušklíbla a vrátila sýr 
do lednice. Po jedné hodině byl už salát 
hotový a teď přišlo to nejdůležitější. Matka 
dala do trouby péci můj narozeninový dort.  
S rodinou jsme si sedli k televizi a dívali 
se na pohádky. Děda se snažil nenápadně 
si ukrást pár krásně naaranžovaných 
perníčků na vánočním podnose. Jenomže 
perníčky tak trochu ztvrdly a dědovi  
v ústech poskočila protéza. Vypadal 
opravdu legračně. Všichni jsme se mu 
smáli a chudák vyděšený děda vrátil 
protézu zpět na své místo. Odhodil perníček 
ve tvaru lokomotivy a sám se začal smát. 
„Ty perníčky jsou trošku tvrdší,“ letmo 
prohodil svým broukavým hlasem. „To 
jenom ty máš špatný fixační krém. Já jsem 
ti říkala, ať si koupíš Coregu,“ opáčila 
mu babička a spokojeně se zakousla do 
perníčku.

 Všest hodin večer jsme se navečeřel, 
 a  když otec dojedl, šli jsme k vánočnímu 
stromku. Zapálili jsme na něm prskavky 
a děda si ho ještě musel vyfotit, tak jsme 
mu všichni ustoupili stranou. Děda nám 
v úžasu ukazoval, co pořídil za snímky, 
a než jsme se otočili, z našeho krásného 
stromku začínal být ohníček. „Mami, 
honem vodu!“ zakřičela jsem a sama 
jsem běžela pro kbelík s vodou. Po pár 
minutách se nám podařilo stromek, tedy 
spíš to, co po něm zbylo, uhasit. Dárky 
jsme ale naštěstí zachránili. „Páni, to 
bylo opravdu strašidelné,“ oddychla si 
babička a posadila se do křesla. Mezitím 
co jsme hasili stromek, nám pes sežral 
všechno cukroví a nám nezbylo nic 
jiného, než se pokusit si v klidu rozbalit 
dárky.

Vánoce to tedy byly opravdu 
dobrodružné, ale nakonec jsme si je 
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i užili. Je možné, že někdy ještě něco 
udělám špatně, už to ale určitě nebudou 
prskavky na vánočním stromečku.

Pavla Lukášková, 9. ročník

Florbal

Tento rok zahájila svoji soutěž 
florbalu děvčata z 8. a 9. tříd okrskovým 
kolem, které se konalo 4. 11. 2014  
na ZŠ Bezručova v Hradci Králové. 
Po loňském úspěchu, druhém místě  
na mistrovství republiky, jsme do turnaje 
vstupovali jako favoriti na postup  
do okresního finále. 

Turnajem jsme procházeli bez 
zaváhání až do posledního zápasu  
ze ZŠ Sever, který jsme remízovali. Do 
okresního finále jsme postoupili celkem 
jasně s krásným skóre 22 : 3 z pěti zápasů. 

Následující dne 5. 11. 2014 jsme 
cestovali do sportovní haly v Třebši, 
kde se konalo okresní finále. Do finále 
se společně s naší školou nominovaly ZŠ 
Kukleny, ZŠ Štefcova a jako pořadatel 
ZŠ Bezručova. Čekaly nás tři těžké 
zápasy na „velkém“ hřišti a hrací čas  
2 x 10 minut. Holky nastopily do prvního 
zápasu proti děvčatům z Kuklen. Dlouho 
se hrálo nerozhodně 0 : 0, vypadalo, že 
kdo vstřelí gól, vyhraje. Bohužel branka 
padla do naší sítě. Holky se ale nevzdaly 

a zkušeně rozehrály dvě standartní 
situace a vítězství 2 : 1 bylo naše! 

Druhý zápas nás zastihl ve velké 
pohodě a suverénně jsme rozebrali 
soupeřky ze ZŠ Štefcova 6 : 1. Poslední 
zápas na turnaji a souboj o vítězství ze 
ZŠ Bezručova! Trošku nám docházejí 
síly a je to opět zápas o první brance. 
Míček se bohužel třepotá v naší síti  
a prohráváme 0 : 1 a vůbec to nevypadá 
dobře. Naštěstí holky jsou bojovnice 
a nerady prohrávají, takže s vypětím 

všech sil se nám podaří vsítit dvě branky 
a zápas otočit na 2:1! 

Podařilo se nám tedy turnaj vyhrát 
a postoupit do krajského finále, které se 
koná 26. 11. 2014 v Jičíně. V dresu ZŠ 
Černilov bojovaly: Naty Žídková, Tera 
Ličmanová, Monika Petřeková, Andy 
Šulcová, Markéta Hejcmanová, Zuzana 
Volejníková, Denisa Hloušková a Anet 
Svíčková. Všem bojovnicím gratulujeme 
a přejeme hodně štěstí na dalším turnaji.

Mgr. Jiří Havlas
INZERCE
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co se událo...

Proč v pátek večer svítí všechna 
okna v bývalé škole v Lejšovce? Protože 
se připravuje pro děti pohádkové spaní  
v knihovně.  Přišly děti natěšené a zvědavé, 
co se v knihovně bude dít. Na začátku 
večera si děti zasoutěžily ve skládání 
obrázků, které připravila knihovnice. Děti 
ve věku 5 až 10 let na skládankách poznaly 
budovu bývalé školy a určovaly, jaké 
změny proběhly během cca 60 let na fasádě 
budovy i hasičské zbrojnice, zobrazené na 
sestavovaných fotografiích. Dostalo se jim 
vysvětlení, kde byla třída, kde byt učitele  
a kam třeba děti chodily na WC.

Společnou diskuzí jsme si osvětlily 
výrazy jako krajánek, čeledín, žebrák, 
nebozízek a další, které se vyskytovaly 
v připravené pohádce Krajánek a lakomá 
selka, kterou jim knihovnice četla z knihy 
vydané v roce 1944. Děti poslouchaly, 
ani nedutaly. Posledním bodem besedy 
v knihovně bylo nakreslit to, o čem jsme 
četly. S velkou vážností děti přemýšlely 
a kreslily. Výkresy budou uloženy  
v albech dětských kreseb, které 
knihovnice zakládá už od roku 1991.

Než jsme v knihovně splnili všechny 
úkoly, maminky  ve třídě a v chodbě 
přichystaly soutěž.. Soutěžilo se potmě, 
na cestu dětem svítily neonové proužky 

a děti za pomocí baterky musely najít a 
zapamatovat si co nejvíc pohádkových 
postaviček. Kolem deváté hodiny 
večer mezi děti přišel vodník z našeho 
lejšovského rybníka a přinesl dětem 

nějaké zlaťáčky z pokladu, který střeží 
na dně rybníka. Dále za dětmi přišel 
Křemílek s Vochomůrkou a přinesli 
jim vdolky, povidla a šípkový čaj. Děti 
si večer báječně užívaly a nechtělo se 
jim moc spát. Nezabraly ani 3 pohádky, 
které si děti vylosovaly. Usnuly jen ty 
nejmenší pětileté a ty starší si ve spacáku 
povídaly až do půlnoci. Ráno, když jsme 
se probudili, tak se děti hned ptaly, kdy 
se spaní bude opakovat. Z toho soudíme, 
že se akce povedla a že pro ně brzy zase 
něco vymyslíme.

POHÁDKOVÉ SPANÍ V KNIHOVNĚ
Autor: Božena Kašparová, Milada Buštová

V loňském roce uspořádaly členky 
Českého svazu žen v Libřicích 1. ročník 
Libřického dýňování, které se setkalo  
s příznivým ohlasem u dětí i dospělých. 
Proto jsme se rozhodly pokračovat  
v podobném duchu a poslední říjnovou 
sobotu se na místním hřišti uskutečnil 
další ročník této akce. Obrovskou 
výhodou pro nás bylo, že spoustu 
známých i neznámých druhů dýní nám 
i letos věnoval pan Tomáš Zilvar, za což 
mu patří velké poděkování.

Na hřišti nám místní hasiči pomohli 
rozložit pracovní stoly a práce mohla začít. 
Dětem vydatně pomáhali rodiče i prarodiče 
a vznikla celá řada originálních výtvorů. 
Pro zpestření byly připraveny podzimní 
obrázky, které si děti mohly vybarvit. Ani 
letos nechybělo tematické občerstvení, 
pochutnali jsme si tak na dýňovém štrúdlu 
a džusu. Také byla nabízena i novinka 
inspirovaná televizním Herbářem – kynutý 
dýňový dezert s ořechy.

LIBŘICKÉ DÝŇOVÁNÍ
Autor: Jana Rašková, Foto: Feifer photo

Myslím, že jsme se všichni rádi 
sešli a pobavili, snad jenom počasí 
mohlo být přívětivější. Ledový vítr 
totiž některé méně otužilé donutil  
k předčasnému  odchodu do tepla 
domova. Stejně jako loni byly výrobky, 
které si děti neodnesly domů, vystaveny 
okolo rybníka a světlem svíček nám 
zvěstovaly nadcházející dušičkový čas.
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Už po několikáté se v září uskutečnil 
výlet, který organizovali dobrovolní hasiči. 
Tentokrát padla volba na Skaličku.

První zastávkou byl  zámek Žleby. Ten 
založili  ve 13. století Lichtenburkové.  
Ve 14. století byl majitelem císař 
Karel IV.,  který je postoupil pánům  
z Vartenberka. R. 1436 ho pobořili husité a 
pak byl různě upravován. Trčkové z Lípy o 
něj přišli po bitvě na Bílé hoře, až ho vyženil 
r. 1746 kníže Auersperk a tomuto rodu 
zůstal až do roku 1942, kdy zemřel poslední 
Auersperk – Trautson a zámek přešel na 
Trauttmansdorff-Weinsbergy, jímž byl  
r. 1945 konfiskován. My jsme si prohlédli 
bohatě zdobené interiéry zámku, kapli a v 
kuchyni jsme byli pohoštěni velice chutnými 
koláči, které se tam zrovna pekly. Kamna  
v zámecké kuchyni kuchaři a kuchařky 
zatápěli přes dvě hodiny.

Zámek Žleby je také vyhledávaný 
filmaři. Točilo se na něm už v roce 1938 – 
Pozor, tady straší, 1960 Večerníček Robot 
Emil, 1969 Slasti otce vlasti, 1993 O poklad 
Anežky České, 2001 Královský slib, 2005 
Toulavá kamera, 2006 O Šípkové Růžence, 
2008 Nejkrásnější hádanka a Kouzla králů, 
2010 Kde bydlely princezny a  r. 2014 
Tři bratři, Méďové na cestách a Kluci  
v akci.

Odtud jsme pokračovali do rodiště 
Josefa Lady. Nejprve jsme se naobědvali 
v hospodě „U Sejků“, kde je na zdi 
namalována slavná „Hospodská rvačka“. 
Viděli jsme i známý hrusický kostel, který 
málokdy chybí na obrázcích Josefa Lady.

Po obědě jsme se vydali k památníku 
Josefa Lady a jeho dcery Aleny. Lada 
si nechal v roce 1937 postavit letní vilu 
(dnešní památník), kde často pobýval 
s manželkou Hanou a dcerami Alenou 
a Evou. Eva zahynula v roce 1945 při 
bombardování Prahy.

V památníku jsme se dověděli, že Lada 
už v prvním roce života přišel o oko, a tím 
si vytvořil svůj vlastní malířský styl. Jeho 
obrázky postrádají perspektivu. Stěny 
památníku pokrývají hlavně Ladova díla 
a jsou tam i knižní ilustrace, nemohou  
tu chybět slavné obrázky z Haškových 
Osudů dobrého vojáka Švejka. Viděli 
jsme i Ladovy osobní věci, třeba dýmku, 
harmoniku, brýle, karty. Lada a kocour 
Mikeš nás provázeli celými Hrusicemi. 
Poznali jsme chalupu v níž bydlel Pepík 
Ševců nebo místo, kde stávala obecní 
pastouška s kozlem Bobešem. Před 
samotným památníkem je socha kocoura 
Mikeše s čuníkem Pašíkem, když přijeli 

domů na motocyklu z pouti v Mnichovicích, 
protože nemohli najít svůj trakař. Z Hrusic 
jsme se vzdálili na nedaleký kopec Žalov, 
který se tyčí nad městysem Ondřejov.

Tam se nachází Astronomický ústav 
Akademie věd ČR. Ten vznikl 1. 1. 1954.

Státní hvězdárna Ondřejov byla 
založena továrníkem Josefem Janem 
Fričem už v roce 1898. V areálu se nachází 
několik staveb s kopulemi, a ty slouží 
jako muzea. Ve verandě V. Šafaříka je 
umístěn tubus Fričova dalekohledu, jehož 
optika, více než 150 let stará, slouží dále k 
pozorování slunečních skvrn. Jsou zde též 
přístroje vyrobené převážně J. J. Fričem a 
dobové fotografie ze stavby hvězdárny.

Ke své práci na hvězdárně používají 
a ten jsme také viděli, největší dalekohled 

v Česku. Hlavní zrcadlo má průměr 
2 metry a celková hmotnost je 200 
tun. V současné době se využívá 
především ke studiu vlastností horkých 
hvězd( s povrchovou teplotou nad  
10 000 stupňů). Pro nás byl i zážitek, že 
jsme si mohli potěžkat i malé kousky  
z meteoritů.

Cestou mezi budovami jsme se kochali 
i rostlinami, poznali jsme, jak vypadá 
klokočí a zaujaly nás stromy, katalpy 
trubačovité. 

Domů jsme se vrátili spokojení, že 
jsme zase viděli něco nového. Dík patří 
panu Jiřímu Čihákovi za poklidnou jízdu 
autobusem a paní Monice Karpíškové, 
která se velkou mírou podílela na organizaci 
výletu.

INZERCE

HASIČI NA VÝLETĚ
Autor: Zdeňka Klimešová
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Nohejbal ve Skalici je rok od roku 
oblíbenější nejen u hráčů, ale i u diváků. 
Proto se i letos konal v tradičním 
termínu 6. září, již 6. ročník tohoto 
turnaje. Uskutečnil se za účasti místních 
i družstev z Černožic, Smiřic, HK a 
Pardubic. Na pořádání se podílela obec 
Skalice a SDH Skalice. 

V pátek jsme postavili stan a přivezli 
stoly. V sobotu ráno jsme připravili 
vše potřebné a proběhlo rozlosování 
do skupiny. Od 9hod. se začalo hrát 
systémem každý s každým ve skupině. 
Všichni účastníci turnaje tak měli stejný 
počet zápasů. Za každý vyhraný set se 
počítal 1 bod. Turnaj letos zcela suverénně 
ovládlo družstvo PRO GREEN Skalice 
ve finále nad BOMBARĎÁKAMA 
Smiřice výsledkem 10:4, 10:0. Dlužno 
podotknout, že vyhrálo poprvé. 
Napínavému finále přihlíželo mnoho 
skandujících diváků. 3. místo vybojovalo 
družstvo INDIANS Skalice. Zlepšení 
zaznamenalo na čtvrtém místě i družstvo 
HASIČI Skalice, za které kopal i 14 
letý hráč V. Svatoň. Nejlepším hráčem 
byl vyhlášen M. Koníř z týmu HASIČI 
Skalice.

Takováto akce se neobejde bez 
příspěvku sponzorů. Moc si vážíme 
podpory firem: Merida Hradec Králové 
s.r.o. - sanitární zařízení a hygienické 
prostředky, za ceny, a Generálního 
sponzora firmy: PRO GREEN Skalice – 

PRO GREEN CUP 2014
Autor: j. a V. Vosykovi, Skalice

prodej palivového dřeva Skalice 64, za 
ceny a sponzorský dar na hudbu a další. 
Vozidlo jako pódium zapůjčila firma: 
Autodoprava Radim Drtílek Hradec 
Králové. 

O občerstvení se po celý den na 
výbornou postaral tým Hospody ve 
Skalici manželů Karáskových s Luckou 
Z. Staropramen tekl proudem hlavně 
večer a bylo zkonzumováno nespočet 
gulášů, klobás a krkovice. Po celý den 
nám k tomu všemu vyhrával DJ Karlos 
z Ruseka se svojí laserovou show. 
Večerní program gradoval vystoupením 
punkrockové skupiny U.S.P., z Pardu-
bicka, která nám odehrála naprosto 
jedinečný koncert v novém složení. 
Sklidila veliký potlesk stovky rockových 
příznivců. Všichni přítomní nelitovali 
času a výjimečně teplého večera si užívali 
plnými doušky. Takto se my ve Skalici 
každoročně rockově loučíme s létem. 
Všichni se o tom můžete přesvědčit na 
www.skalickepeklo.cz, kde naleznete 
spousty fotek. Závěrem bychom chtěli 
poděkovat těmto človíčkům za pomoc 
na akci: M a T. Konířovým, J. a K. 
Hrobařovým, manželům Vandasovým, 

M. Šulcovi a V. Adámkovi za hlídání 
areálu. Dále pak děkujeme lidem 
bydlícím v okolí za trpělivost a podporu. 
Všichni jste zváni na další akce hasičů a 
obecního úřadu v příštím roce. Budeme 
o nich včas informovat.

Výsledky a pořadí turnaje:

1. PRO GREEN Skalice (Vrána, Šolc, Čižkovský) 11bodů 
2. BOMBARĎÁCI Smiřice (Kadaník, Kadaník, Svatoň)  10bodů
3. INDIANS Skalice (Vosyka, Šulc, Vandas)    9bodů
4. HASIČI Skalice       6bodů
5. MASTERŠPEKOUNI Černožice     4body
6. FIDO-TEAM HK       2body
7. DRACI z PARDUBIC      0bodů 
8. KALIČKA (za neúčast)      0bodů

Zájezd do divadla

V neděli 16. listopadu uspořádala obec 
Skalice pro své občany zájezd do Prahy, 
do Divadla Bez zábradlí. 

Natěšeni jsme jeli na hru argentinského 
autora Eduarda Rovnera – Vrátila se jednou 
v noci. Dozvěděli jsme se, že za toto dílo 
získal v Jižní Americe několik ocenění. 
Hra začínala tím, jak starý mládenec 
Manuel stojí u hrobu své matky a povídá 
si s ní. Trochu přibarvuje skutečnost a taky 
si něco nechá pro sebe. Až, když řekne, že 
se žení, matka vstane z hrobu. Chce vědět, 
koho si její syn bere a začne mu „kecat“ 
do života. Manuel je jediný, kdo svoji 
matku vidí, takže nastávají pěkné zmatky 
a komické situace.

V hlavní roli exceloval Václav Vydra 
a výborně vypadající Libuše Švormová. 
Mimochodem tato dáma v příštím roce 
oslaví neuvěřitelné osmdesáté narozeniny. 
Manuelovu nevěstu zahrála Jana Malá, 
dcera známého herce Jana Faltýnka. 
Muzikanty, Anibala a Julia, Manuelovi 
přátelé představovali Libor Hruška a Martin 
Zahálka. Jako další umrlci se nám ukázali 
Ladislav Trojan a velmi mladě vypadající 
sedmapadesátiletá Marcela Peňázová.

Z divadla jsme se ještě rozesmátí 
vydali k autobusu a domů jsme se vrátili  
o půlnoci spokojení.      Zdeňka Klimešová

Posezení při svíčkách

Každoroční výravské posezení seniorů 
při svíčkách se tentokrát konalo 8.11.2014 
v Hospodě u Hrubých. Zajištěno bylo 
malé pohoštění ve formě zákusků, kávy 
a chlebíčků. Za poslechu hudby, kterou 
zajistil p. Valášek, si senioři v hojném 
počtu popovídali a zavzpomínali. Již 
dnes se těší na další předvánoční posezení 
tentokrát při věnečku. Pavel Vejman



„Bez svaté Ludmily by nebylo 
svatého Václava,“ zaznělo v předvečer 
svátku sv. Václava v číbuzském kostele, 
který je tomuto patronovi Českého 
národa zasvěcen. Kdo letos přišel na 
Svatováclavský koncert, odcházel  
s nevšedním zážitkem. Po úvodním slovu 
našeho duchovního správce P. Stanislava 
Jílka, ve kterém vzpomněl současnou 
situaci ve světě, po modlitbě za národ, 
kterou jsme poděkovali (neboť „máme 
za co děkovat“) i prosili (neboť máme 
o co prosit), zazněly slavnostní fanfáry 
v podání čtyř trombonů. K výjimečné 
atmosféře podzimního podvečera totiž 
přispěl Trombon kvartet ve složení 
Lucie Houdková, Vojtěch Trdlička, 
Jan Zelený a Jan Pražák. Dále pak pan 
Martin Strejc, který hrou na varhany 
doprovázel zpěv paní Jitky Přibylové. 
Tu ve dvou případech doprovodil náš 
místní chrámový sbor. Hudbu střídalo 
povídání o svaté Ludmile, které si přímo 
k této příležitosti připravil pan Petr 
Polehla a kterým nám přiblížil kousek 
historie naší země.

Hudební repertoár byl pestrý, 
například při zpěvu Dvořákovy Písně 

měsíční publikum snad ani nedýchalo 
(malé návštěvnice koncertu provedení 
komentovaly slovy: „Myslely jsme, že 
to zpívá opravdová Rusalka!“). Dále 
zazněly některé známé operetní skladby, 
jeden ze Dvořákových Slovanských 
tanců, Finale ze symfonie Z Nového 
světa, Cohenovo Hallelujah, Mozartovo 
Alleluja a koncert zakončil chorál Svatý 
Václave.

SVATOVÁCLAVSKÝ KONCERT V ČÍBUZI
Autor: Anna Hrčková

Na chvíli jsme tak měli možnost 
odpoutat se od každodenních starostí a 
zažít propojení s minulými generacemi. 
Zveme k takovému zážitku i vás. Přijďte. 
Nejen na další Svatováclavský koncert, 
který chystáme příští rok opět v předvečer 
svátku svatého Václava v podobném 
složení jako letos, ale i na připravovaný 
vánoční koncert v Číbuzi 26. prosince 
2014 od 17 hodin. Budete vítáni.
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SOLNÉ JESKYNĚ aneb pár zajímavostí před návštěvou

V solné jeskyni vzniká intenzivní mikroklima, které je obdobou klimatu 
přímořské oblasti se silným mořským aerosolovým komplexem. Ovzduší 
v jeskyni obsahuje vysokou koncentraci mikročástic soli s obsahem jódu a 
dalších prvků. Jejich uvolňování je dosahováno jednak zahříváním vrstvy 
soli na podlaze podlahovým vytápěním, ventilačním zařízením a regulací 
vlhkosti a teploty s cílem usnadnění vdechování mikročástic až do dolních cest 
dýchacích, jakož i jejich zachycení a lokální působení v horních dýchacích 
cestách. Svou intenzitou je tento proces mnohonásobně vyšší než v přírodním 
přímořském prostředí. Léčebná kúra v jeskyni trvá 45 minut, což podle 
množství vdechnutých částí odpovídá asi 3-dennímu pobytu u moře.

Vdechnuté mikročástice soli působí lokálně na dýchací cesty, podporují 
činnost řasinkového epitelu, usnadňují vykašlávání, ale rovněž se vstřebávají 
do krevního oběhu. Jód se snadno vdechuje díky odpařování a výrazně se 
uplatňuje jeho vasodilatační účinek (rozšíření cév). Odplavují se mediátory 
(zprostředkovatel) zánětu, zmírňuje se takto bolest, zlepšuje se prokrvení 
všech orgánů, včetně pohybového ústrojí. Dochází i k pozitivnímu ovlivňování 
kůže, na kterou během procedury nasedne mikrofilm soli, který zvyšuje 
hydrataci kůže, podporuje očistu kůže, včetně odstranění různých cizorodých 
látek a mrtvých kožních buněk. Podporuje se prokrvení pokožky, normalizace 
rovnováhy pH kůže, uplatňují se protizánětlivé účinky, zvyšuje se odolnost 
vůči infekcím a volným radikálům. Sůl pomáhá kůži vyhlazovat, obnovuje 
se přirozené napětí kůže, což jí dodává přirozený, hedvábný vzhled. Patrný je  
i efekt proti celulitidě.

Nelze se tak divit, že jich v posledních letech vyrostlo jako hub po 
dešti, a to nejen v ČR, ale i např. na Slovensku, v Polsku, Německu, USA 
apod. Pokud přijmeme fakt, že jejich návštěvnost i oblíbenost je dlouhodobě 
vysoká, pak musíme konstatovat, že nejde o nějakou módní záležitost. Je třeba 
detailně zkoumat vliv mikroklimatu těchto jeskyní na lidský organismus.  
Zkoumáním účinků opakovaného pobytu v těchto zařízeních je možné 
návštěvníky rozdělit do dvou skupin:

 
PRVNÍ KATEGORIE

Jedná se o osoby nemocné nebo dlouhodobě léčené. Mají různé obtíže: 
počínaje onemocněním horních a dolních cest dýchacích, přes poruchy látkové 

výměny, onemocnění zažívacího traktu, endokrinologická onemocnění, 
alergie, srdečně-cévní dysfunkce a s ní spojený zvýšený krevní tlak. 
V poslední řadě jde o osoby s kožními onemocněními, jako je psoriáza-
lupénka a různé druhy dermatózy. Blahodárný vliv pobytů v solných 
jeskyní na tato onemocnění je nevyvratitelný a prokazatelný. Nemůžeme 
ani zapomenout na vliv tohoto mikroklimatu na nervovou soustavu při 
léčbě neurózy, psychosomatických obtíží a různých fobií. Podobné způsoby 
léčby, které se zakládají na bázi přírodních metod, se v současnosti 
používají i v nejvyspělejších státech. Tyto procedůry se využívají jako 
metody doplňkové a jednoznačně zlepšující účinky léčby a následnou  
rekonvalescenci.

Nezanedbatelným přínosem je vliv solné jeskyně na psychiku dětských 
pacientů. Po vstupu do solné jeskyně na vás dýchne nenapodobitelná 
atmosféra. Všude na stěnách i na podlaze je sůl, tlumené světlo prosvítá skrze 
solné kameny na zdech, z reproduktorů se line relaxační hudba – malé děti si 
můžou při relaxaci hrát.

U pacientů s astmatem a záněty horních a dolních cest dýchacích je 
ověřeno, že po 5 - 10 sezeních v solné jeskyni se jejich stav zlepšil, jako po 
přímořské léčbě. Příznivý efekt přetrvá asi 3 měsíce - ve srovnání s náklady 
na čtyři zájezdy k moři ročně, jež by pacienta spolu s léky dostaly do dobré 
kondice, je cena sezení zanedbatelná. 

DRUHÁ KATEGORIE
Do této skupiny je možno zařadit lidi bez zdravotních problémů. Každý  

z nás však podléhá vlivu vnějšího okolí. Nepravidelně a nezdravě se stravujeme, 
často žijeme v permanentním stresu a každodenní shon se negativně odráží 
na našem rozpoložení a náladě. Jsme unavení, apatičtí a nespokojení. Pobyt  
v Solné jeskyni, spojený s poslechem relaxační hudby (tichý šum moře, zpěv 
ptáků a jiná příjemná instrumentální hudba), je balzámem na naše nervy. 
Při těchto procedurách můžeme hovořit i o aromaterapii. Neopakovatelná 
vůně mořské soli obohacená o jiné přírodní látky má neocenitelný vliv na 
celý náš organismus. A to je podstata a tajemství solných jeskyní. Právě  
v nich najdeme skutečné mořské klima. Jeskyni vnímáme všemi smysly. 
Stávají se podstatným elementem pomáhajícím při léčbě mnoha závažných 
chorob. Mohou však také působit preventivně při snížení rizika vzniku 
různých onemocnění.
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Dne 9.10.2014 Myslivecké sdružení 
„Habřina“ Librantice propůjčilo 
svoji honitbu skupině sokolníků se 
sedmi orly a jednou kání Harrisovou. 
Návštěva této skupiny je v naší honitbě 
již tradicí u příležitosti  Mezinárodního 
setkání sokolníků v Opočně. 

Skupinu provázela početná korona 
příznivců tohoto historického způsobu 
lovu nejen z tuzemska, ale i ze 
zahraničí, zejména z Velké Britanie.  
V letošním roce doprovázel sokolníky  

SOKOLNÍCI V LIBRANTICÍCH
Autor: Miloslav Absolon, předseda MS Habřina LIbrantice, Foto: Michal Baranyai

i čtyřčlenný soubor trubačů, posluchačů 
Lesnické fakulty z Prahy, který lovecké 
výkony sokolníků s jejich svěřenci vždy 
oznámil troubením Halali na tři lesnice 
a jednu borlici. Během dne tento soubor 
zahrál i několik skladeb lovecké hudby. 
Výsledek lovu v počtu pěti zajíců splnil 
naše očekávání vzhledem k současným 
podmínkám zemědělského hospodaření 
v honitbě. Lov se uskutečnil na cca 
20% výměry honitby, pouze na polích, 
kde byl výsev ozimé řepky a na části 

trvalých travních porostů, které však 
byly čerstvě ošetřeny mulčováním. 
Celkem bylo při lovu vytlačeno 
postupujícími sokolníky a koronou 
15 zajíců, uskutečnilo se 9 vypuštění 
dravců, 5 bylo úspěšných.
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Šipkovaná

Cestování kolem světa-tak zněl 
název letošní smržovské šipkované. 
Malí cestovatelé si dali sraz na hřišti, 
kde jsme jim vysvětlili plán cesty napříč 
zeměmi a kontinenty. Začátky putování 
byly krušné. Hned na prvním stanovišti 
jsme osídlovali nová území, tzn. hledali 
a skládali části domečků i s jejich 
obyvateli z říše zvířátek. Následoval 
sběr brambor určených k pozdějšímu 
upečení. Za každý splněný úkol dostali 
naši účastníci ústřižek mapy se státem, 
který na daném stanovišti navštívili. 
Takto jsme v Číně hledali ztracené pandy 
v lese, u studánky jsme v Jižní Americe 
„rýžovali zlato a drahokamy“, v Arábii 
jsme se věnovali matematickému úkolu, 
v Itálii sbírali špagety a tak podobně. 
Po absolvování cesty kolem světa děti 
složily své dílky mapy v celistvou mapu 
světa, za což je čekala odměna v podobě 
stromu lízátkovníku a úžasných pečených 
brambor. Dárcům brambor i autorům této 
dobrůtky ještě jednou děkujeme!

Halloween

Letos v teplém počasí, bez zimních 
čepic a rukavic, si smržovská strašidla 
uspořádala svou party na hřišti. Mezi 
návštěvníky nechyběli duchové, bílé paní 
a nejrůznější kostlivci, ale hlavně přiletěla 

PODZIM VE SMRŽOVĚ
Autor: Ladislava Pozdílková

skutečná čarodějnice s kamarádem 
kostlivcem Kostíkem! Čarodějnice nám 
skřehotavě vysvětlila program celého 
večera, přičemž si strašidla rozdělila na 
školou povinná a školková. Chystala 
se totiž noční halloweenská hra. Před 
zahájením hry však nesmíme zapomenout 
na přehlídku vydlabaných dýní včetně 
zapálení svíček a lampionů. Novinkou 
roku se stala dýně s vlasy z krepáku. 
Následující hra spočívala v hledání 
papírových dýní. Školkáčci hledali dýně 
s obrázky zvířátek, školáci dýně s čísly. 
Obrázky a čísla si 
strašidla musela 
zapamatovat. Nutno 
podotknout, že 
jediným zdrojem 

světla byly vlastní lampiony, pokud vám 
shořel, museli jste si svítit leda očima:-). 
Zlomyslná čarodějnice kudy chodila, tudy 
kybicovala a chechtala se neúspěšným 
hledačům. Navíc, pokud vás chytil její 
nohsled Kostík, museli jste se vrátit na 
start a začít znovu. Po nalezení všech 
obrázků či čísel se strašidýlka vydala  
k cíli, kde byla odměněna Drákulovým želé  
jazykem a upířími zuby. Čarodějnice pak 
proháněla všetečné nezbedy s koštětem. 
Na závěr jsme se posilnili teplým čajem  
a výbornými muffiny a vánočkou.

PELLETIA Invest a.s.
Výrava 150

www.risezvirat.cz
objednavky@risezvirat.cz

tel. 495 221 181

Zboží neváhejte nezávazně poptat e-mailem,
telefonicky nebo Vás srdečně zveme k osobní

návštěvě naší firmy. Zboží, které běžně
neprodáváme, pro Vás rádi objednáme!

chovatelských potřeb
krmiv a steliv

(po - pá 7:30 - 13:00)

PRODEJ

komunitní portál pro chovatele
Říšezvířat.cz

INZERCE

 

Spolek Duhová hvězda

Smržovský spolek volnočasových aktivit vás srdečně zve:

29.11.  Výroba adventních věnců 
 budova obecního úřadu, 14-17 h. (nutno se přihlásit)
6.12.  Mikulášská nadílka a výroba oveček 
 hostinec U Koupaliště, 17 hod. 
20.12. Adventní setkání s divadlem a koledami 
 kaplička, 16 hod. 

kontakty: ladka.pozdilkova@seznam.cz (předsedkyně spolku)
    subraj@centrum.cz, jana.kvicerova@seznam.cz



zaujalo nás

„Je jistě dobré, že se v obci probudila 
s novým zájmem o komunální politiku 
skupina starých patriotů, což – dle 
volebních výsledků – zjevně nemalá část 
voličů uvítala, avšak zamysleme se nad 
účelností a pravdivostí prohlášení, které ve 
svém plátku uvedla.“ Tak nějak by se dalo 
rétorikou, kterou byl napsán říjnový výtisk 
Otevřená radnice pro Černilov pokračovat.

Mám několik poznámek. Předně chci 
říct, že se mi líbí část volebního programu, 
ve kterém si Hnutí otevřená radnice pro 
Černilov s Úsvitem přímé demokracie 
(dále jen HORA) dává za cíl větší 
informovanost  obyvatel obce o jednáních 
a hlasování zastupitelstva. Zapojení široké 
veřejnosti, například formou ankety, do 
rozhodování o záležitostech investičních, 
stavebních nebo územně plánovacích 
však považuji za naprostý nonsens. Volení 
zastupitelé by tak totiž svoji zodpovědnost 
(svěřenou voliči) zbaběle přenesli plně 
na každého občana, čímž by na něj také 
měli přenést povinnost v plném rozsahu 
se seznámit s širšími souvislostmi, jako 
jsou ekonomické, demografické, sociální, 

LIST PATRIOTŮ?
Autor: Ing. Arch. Jan Jirásko, Černilov

a mnohé další aspekty. Teprve potom by 
mohl občan skutečně objektivně hlasovat, 
a ne pouze posuzovat nějaký projekt 
stylem líbí/nelíbí. Skutečně myslíte, že by 
se měli ke všem zásadním rozhodnutím 
vyjadřovat všichni spoluobčané? Jak 
by potom vypadala jednotlivá jednání? 
Kolik lidí má skutečný zájem se podílet 
na takových rozhodnutích, a kolik lidí 
má chuť a čas, a chodí na veřejná jednání 
zastupitelstva? Od toho jsou zastupitelé 
a vedení obce, které by si na některé 
akce mělo najímat jednoho nebo skupinu 
odborníků, pokud jimi sami v rámci úřadu 
nedisponují. To je přeci samozřejmá a 
správná věc.

Úřad v novém centru obce

Konkrétní případ, kdy si nemyslím, 
že byly argumenty HORA úplně korektní. 
Pominu poznámky typu „skupinka 
úředníků si chce polepšit“, a jako architekt 
se na věc podívám profesionálně. Současná 
budova obecního úřadu je zhruba 100 
let stará, dřevěné stropy se jen vlivem 
chůze značně prohýbají, okna netěsní, 

chybí hydroizolace proti vzlínání zemní 
vlhkosti, a domnívám se, že energetická 
náročnost v zimním období bude také 
velká. Provozně jsou zde sdruženy tři 
instituce, které mají různé požadavky na 
provoz, jejich pracovníci mají společné 
zázemí, hygienické podmínky pro 
zaměstnance i návštěvníky odpovídají 
možná standardům normalizačních let, kdy 
byla budova rekonstruována, rozhodně 
ale ne těm současným, včetně nároků na 
přístup pro osoby se sníženou pohyblivostí 
a orientací (tzv. bezbariérovost budov). 
Provedení a stav interiérů prostor pro 
veřejnost je špatný, pro zaměstnance ještě 
horší. Požárně bezpečnostní hledisko si 
netroufám hodnotit. Pokud by chtěla obec 
přistoupit na rekonstrukci stávajícího 
úřadu, pošty, knihovny, archivu, nemá 
smysl pouze měnit okna a linoleum. Bylo 
by potom nutno také vyřešit dočasné 
působiště těchto institucí.

Proto mi nápad postavit novou budovu 
obecního úřadu s reprezentativní obřadní 
síní, archivem, poštou, knihovnou, 
případně dalšími prostory nepřijde úplně 

Dovolte mi malé zamyšlení a několik 
postřehů, týkajících se letošních obecních 
voleb i věcí zdánlivě nesouvisejících.

Měl jsem letos po čtyřech letech opět 
tu čest, předsedat úvodní části ustavujícího 
zasedání nového Obecního zastupitelstva 
Librantic. I když moje pocity byly trochu 
smíšené, protože jsem se tohoto čestného 
úkolu ujal již podruhé z titulu mého 
nejvyššího věku ve zvoleném sboru… 
Přesto jsem tak učinil rád. Vzpomněl 
jsem při tom na všechny sousedy, kteří 
mi nejprve vyjádřili svoji podporu 
podepsáním petice za moji kandidaturu, 
potom na své dva „spolustraníky“, kteří 
společně se mnou vytvořili volební stranu 
„Pro Librantice“ a také na všechny voliče, 
kteří mne z posledního místa této tříčlenné 
kandidátky dokázali zvolit do nového 
zastupitelstva. Všem patří můj upřímný  
a veliký dík.

Přiznám se, že smíšené pocity 
způsobené mým věkem uvádím jenom 
jako nadsázku, těžkou hlavu si z tohoto 
neodvratného faktu dávno nedělám. Jsou, 
myslím, důležitější momenty k zamyšlení 
a nad jedním bych se trochu pozastavil: 

Na ustavující zasedání jsem přišel asi  
s minutovým zpožděním, byl jsem ten 
večer sedmým v pořadí. Nikoli však 
sedmým ze sedmičlenného zastupitelstva, 
ale v celkovém součtu všech přítomných… 
Při takovýchto účastech, které nebývají 
výjimečné, si většinou vzpomenu na 
naše první zastupitelstva po obnovení 
samostatnosti Librantic, kdy jsme se 
párkrát nevešli ani do hospody a museli 
využít prostorný sál. Jedině závazek vůči 
vám všem, kteří jste mi dali svoji důvěru a 
zvolili mne do zastupitelstva, mi nedovoluje 
zůstat mimo obecní dění. Neúčast skoro 
poloviny voličů a slabá návštěvnost na 
jednáních zastupitelstva se dá naštěstí 
vykládat i jako naprostá spokojenost  
a důvěra zvoleným zastupitelům.

Na závěr ještě k mé volební nominaci 
hnutím Starostové a nezávislí (STAN). 
Jsem už pár let registrovaným příznivcem 
tohoto hnutí, protože se domnívám, že by 
bylo dobré, aby měli členové samospráv 
platformu, která by dokázala hájit jejich 
zájmy v mlýnici dnešní politiky. Jak jistě 
víte, na celostátní úrovni spolupracuje 
hnutí STAN s TOP09, což je strana 

OHLÉDNUTÍ NEJENOM ZA LETOŠNÍMI VOLBAMI
Autor: Vladimír Koutník, Librantice

založená na tradičních principech 
demokracie, se kterými se také ve velké 
míře ztotožňuji. Jedním z cílů spolupráce 
STAN s TOP 09 bylo prosazení změny  
v rozpočtovém určení daní (RUD), jinými 
slovy spravedlivějšího způsobu rozdělení 
daňových výnosů mezi obce a města. 
Myslím, že ve všech obcích našeho 
regionu bylo dosaženo kladného výsledku, 
v Libranticích je to konkrétně skoro jeden 
milion korun každý rok do rozpočtu navíc 
oproti letům minulým.

V úterý 18.11. se zřejmě zúčastním 
setkání se zástupci hnutí STAN, kde 
bych se rád bavil nejenom o volbách, 
ale i o dalším směřování hnutí STAN. 
Jednoznačně si myslím, že je potřeba dál 
pokračovat směrem k dalšímu narovnání 
RUD tak, aby nebylo nutno přerozdělovat 
tak obrovské finance prostřednictvím 
všemožných dotací. Zjednodušila  
a zlevnila by se tím určitě i administrativa 
na obcích a odstranila by se jedna z hlavních 
„živin“ pro korupci a nehospodárné 
nakládání s veřejnými financemi.  
A opět si nemohu nevzpomenout na naše 
„jednoduché“ začátky v Libranticích…
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Nabízíme k prodeji topné dřevní peletky o
průměru 6 mm do automatických kotlů a krbů.

Balení: 15 kg polyetylenové pytle. Lze využít
možnosti individuální ukázky spalování pelet
v  automatickém  kotli  sídla  společnosti  po

telefonické domluvě.

Srdečně Vás zveme.Srdečně Vás zveme.
PELLETIA Invest a.s.

Výrava 150

Tel. 495 221 181
e-mail: pelletia@pelletia.cz

www.pelletia.cz

Topte levněji!

akciová společnost nvestIPELLET  A

ELEKTROINSTALACE
Jakub Trasoň

• Domovní a bytová výstavba
• Přípojky elektřiny
• Stavební rozvody
• Venkovní osvětlení
• Kompletní dodávka materiálu
• Úklid, odvoz suti a recyklace odpadu
• Revize
 
Mob.: 736 790 192
trason.j@centrum.cz
trasonelektro.wgz.cz

IČ: 03263924 
Černilov 416
503 43 Černilov

špatný. Lokalita u základní školy je dobře 
dopravně dostupná, lze tady řešit bezpečně 
a s dostatečnou kapacitou také parkování, 
urbanisticky zapadá do centra obce,  
a v rámci dobrého začlenění do širších 
úprav této lokality by mohla vzniknout  
v Černilově plnohodnotná náves, která zde 
dodnes není. Potom by se uvolnil prostor 
pro úplnou a smysluplnou rekonstrukci 
stávající budovy úřadu, samozřejmě  
s novým využitím. Vzhledem k umístění  
i typologii stavby si zde dovedu představit 
konverzi na bytový dům mnohem lépe, než 
v budově bývalé restaurace Pod Borovicí, 
čímž nechci nijak shazovat iniciativu řešit 
problém, co s budovou restaurace.

Mokřady uprostřed polí

Myslím, že poněkud nešťastně, byly 
podány informace ohledně účelovosti 
využívání dotací na revitalizace zeleně. 
Pokud někdo, přesněji Evropská unie 
– Evropský fond pro regionální rozvoj,  
vypsal program dotací pro zlepšování stavu 
přírody a krajiny, s jasně definovanými 
podporovanými oblastmi zaměřenými 
hlavně na projekty s cílem podpory na 
zastavení poklesu biodiverzity a zvýšení 
ekologické stability krajiny, optimalizace 
vodního režimu krajiny apod., jinými 
slovy mokřadů mezi poli, tak jej přeci 
nejde uplatňovat na revitalizaci parků nebo 
výsadbu nové zeleně v obci. To je totiž 
úplně jiný druh zeleně, který do dotačního 
titulu, než ten, na který obec žádala peníze. 
A z dostupných informací je zřejmé, že obec 
dostala 95% uznatelných výdajů od EU, 
zbylých 5% zaplatil Státní fond životního 
prostředí, celkem cca 3,7 mil. Kč! Obec  
v tomto případě platila pouze neuznatelné 
výdaje, které nebyly ani 10 tis. Kč.

Do hospodářství obce patří i ty části 
krajiny, které jsou za hranicí obce. Ale i tyto 
části krajiny mají svůj účel, který může být 
pro obec prospěšný, byť to není na první 
pohled vidět. Položme si otázku. Kdo jiný 
by se o tyto části krajiny měl starat, čistit je 
a udržovat, než obec? A kdo naopak tyto 
části krajiny znečišťuje a poškozuje?

Vesnická pospolitost

Poslední poznámku mám k článku 
Současnost a budoucnost Černilova. 
HORA zde píše, že nechce „aby se vytratila 
vesnická pospolitost a nahradilo ji městské 
odcizení se sousedským vztahům.“  
A také že je „zásadně proti prosazování cílů 
malých skupin obyvatel a jejich nadřazení 
zájmům obce.“ Nevím jaké malé skupiny 
obyvatel byly myšleny. Matky s dětmi, 
fotbalisté, volejbalisté, čtenáři, hasiči nebo 
důchodci? Rád bych se doptal. Škoda 
jen, že (ani jeden) článek transparentně 
nepodepsal žádný autor.

V Černilově jsem se nenarodil, ani jsem 
tady nechodil do školy, přesto jsem zde strávil 
podstatnou část svého života. Pořádal jsem 
tady několik kulturních akcí, na které přišlo 
z řad starousedlíků jen několik jednotlivců. 
Z hnutí HORA nikdo. Byl jsem iniciátorem 
a jedním ze spoluzakladatelů spolku ULITA 
Černilov, jehož hlavním smyslem bylo  
a je právě podpora dobrých sousedských 
vztahů a občanské 
pospolitosti, díky 
tomu, že dává široké 
veřejnosti bez rozdílů 
možnost účastnit 
se divadelních 
p ř e d s t a v e n í , 
koncertů, trhů, 
besed a přednášek, 

pohybových a výtvarných aktivit atd. 
Paradoxně, tyto akce pro nás pro všechny 
spolu vytvářejí právě ony malé skupiny 
obyvatel, které díky tomu, že se sdružili, 
mohou lépe usilovat o různé granty např. 
z rozpočtu kraje, ministerstev nebo EU. 
Tedy nezávisle na rozpočtu obce. A nutno 
říct, že u vedení obce měly tyto iniciativy 
v minulých volebních obdobích podporu, 
ať už materiální nebo formou pomoci při 
organizaci. Proto mě docela pobavilo, když 
HORA ve svém listu patriotů píše, že „je 
nutné najít vhodné možnosti k začlenění 
nových obyvatel mezi starousedlíky a tím 
přispět k přirozené modernizaci vesnického 
života“. Není. Noví obyvatelé se sami 
začleňují a modernizují vesnický život 
bez pomoci kohokoli. Jen si toho někteří 
starousedlíci, možná proto, že sedí doma, 
usedlí, ještě nestihli všimnout.

Je dobře, že se tváře v zastupitelstvu čas 
od času mění. Pokud by tomu tak nebylo, 
nemohla by se společnost zdravě vyvíjet. 
Pokud zastupitelstvo dobře funguje, 
kontroluje svoji činnost, bere na sebe 
zodpovědnost, kterou má dočasně svěřenou 
voliči, pak je to vidět i na chodu obce. 
Pokud dobře nefunguje, je to především 
slyšet. Slova a činy.

Nechť je práce znovu i nově zvolených 
zastupitelů Černilova ku prospěchu a slávě 
obce, a ne naopak!

INZERCE

INZERCE
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FOTBALOVÁ WROCLAV 2012
Autor: Josef Jedinák, kronikář FK Slávie Libřice

Vážení fotbaloví a sportovní 
přívrženci z černilovského regionu!

V souvislosti se začátkem kvalifikace 
fotbalových reprezentací na Euro 2016 
mi dovolte malé ohlédnutí za nevšedními 
zážitky z Eura 2012, které jsem spolu 
s dalšími libřickými fanoušky zažil  
ve slezské metropoli, při utkáních  
s Ruskem, Řeckem a domácím Polskem.

Wroclav, metropole Dolního Slezska, 
na řece Odře má zhruba 640 tisíc 
obyvatel. Vzdálenost z Libřic je 160 km. 
Dominantou města jsou ostrov Tumski  
a Rynek, jedno z největších středověkých 
náměstí v Evropě. Město investovalo do 
příprav Eura zhruba 40 miliard korun! 
Čeští fotbalisté byli ubytováni v luxusním 
secesním hotelu Monopol ve středu města. 
Kdysi tu přespávala herečka Marlene 
Dietrichová i malíř Pablo Picaso. Říšský 
kancléř Adolf Hotler tu těsně před válkou 
promlouval ke zfanatizovaným sudetským 
Němcům (tehdy to bylo německé město 
Breslau). Pětihvězdičkový hotel, přes 130 
pokojů, komfortní lázně, bazén, solná 
jeskyně obložená solí z Mrtvého moře. 
Denní cena pobytu mužstva a doprovodu 
byla cca 540 tisíc korun. Naši však 
finančně netratili. Jen bonus za postup na 
Euro přesahoval 200 milionů korun, další 
vydělali při turnaji! Ubytovací možnosti 
a ceny pro návštěvníky Wroclavi byly 
solidní, zato na Ukrajině byly ceny 
astronomické, takže musel u ukrajinské 
vlády intervenovat sám šéf UEFA Platini. 

8. června, v pro nás nepovedeném 
utkání, s Rusy prohráváme 1:4! Z Libřic 
na utkání odjelo šest fandů. Já jsem 
sledoval utkání doma u televize.

12. června hrajeme s Řeckem zápas 
o bytí a nebytí! V 11 hodin vyrážíme 
od benzinky dvěma auty, vyzdobenými 
národními vlajkami, v devíti lidech směr 
Náchod – Wroclav. Jízda po solidní silnici 
bez problémů, asi 15 km před Wroclaví 
jsme najeli na perfektní přivaděč  
k Městskému stadionu. Po zaparkování 
asi kilometr od stadionu jsme tramvají 
odjeli do středu města – cca 6 km na 
Rynek Glowny. Pochopitelně jsme 
zamířili k restauraci Literátka, kde je 
provozním manžel Petry, dcery mojí 
družky. Ta nám u degustace dobrého 
piva Tyskie, půllitr za 55 Kč, asistovala. 
Kolem našeho pijáckého stanoviště 
proudily davy fanoušků v dresech  
a s vlajkami. Nejpočetnější barvy řecké 
a pochopitelně české. Pozdravili jsme 
se i s kolemjdoucími Černilováky. Řečtí 

fanoušci na nás mávali a povykovali  
s optimistickým výrazem v očích. Náš 
řecký kolega Ioanis, lékař z fakultky  
v Hradci Králové, naučil Standu Špatenku 
jak se řecky řekne „večer budete brečet“, 
a ten to s vervou jemu vlastní a s půllitrem  
v ruce radostně pokřikoval na procházející 
apollóny! Utkání s Řeckem začalo v 18 
hodin. Stadion nádherný, pro 44 tisíc 
diváků! Seděli jsme v horních řadách, ale 
bylo dobře vidět.

A už je tu nástup aktérů večerního 
dramatu. Zdvihá se vlna nadšení, stadion 
bouří, národní barvy nad hlavami diváků 
umocňují fantastickou atmosféru! Státní 
hymny zpívané, přidávají se chorály 
diváků. Utkání začíná a hned parádně, až 
nám padá čelist údivem. Dva góly během 
šesti minut, to tu ještě nebylo. Brankář 
Čech potom sice pustil laciný gól, ale 
utkání naši borci s přehledem dovedli do 
vítězného konce!

Pořádnou honičku měli ten den 
polští policisté. Večer se ve Varšavě hrál 
nesmírně sledovaný mač Polsko – Rusko. 
O vzájemné „lásce“ Poláků a Rusů se 
není třeba dvakrát rozepisovat. K tomu 

je navíc 12. červen výročím Vyhlášení 
deklarace ruské nezávislosti a Rusové 
při této příležitosti nahlásili pochod 
Varšavou. Tak si do tyglíku slijte dlouhá 
staletí trvající nevraživost, dochuťte 
agresivními rowdies na obou stranách  
a navrch přimíchejte emoce ze samotného 
šampionátu. Těžko se divit, že v ulicích 
hlavního města bylo nasazeno přes 6 tisíc 
policistů. A měli se co ohánět. Poláci  
s Rusy se do sebe pustili bez dlouhého 
otálení. Vzduchem létaly kameny, 
světlice, dýmovnice a hlavně pěsti a nohy. 
Mnoho zraněných, sedmdesát zatčených. 
Polská média hovořila o válce. Ale 
Rusové se prali i s Chorvaty a Iry. Aby 
toho nebylo málo, tak nalití polští chytráci 
šli křičet pod okna hotelu, v němž byla 
ruská reprezentace. A zase se zatýkalo. 
Civilní soudy sebou švihly a nejaktivnější 
bojovníci budou bručet sedm měsíců!

Na poslední utkání ve skupině  
s Polskem jsme s družkou vyrazili den 
dopředu, abychom nasáli co nejvíce 
nádherné fotbalové atmosféry a také se 
prošli po bulvárech a náměstích ve středu 
metropole.

Historické město Vratislav má 
bohatou minulost. První zmínky  
o něm se dají najít už kolem roku 1000 
v kronice Dětmara z Merserburgu. Otcem 
zakladatelem měl být Boleslav Chrabrý. 
Pověsti přitom praví, že město mělo 
dostat jméno po českém knížeti Vratislavu 
I., ale stejně dobře je možné, že nese 
jméno některého z polských či slezských 
panovníků. V roce 1138 postoupila 
Vratislav hodně vysoko v hierarchii, 
neboť se stala hlavním městem Slezska. 
Podle údajů z roku 1262 byla druhým 
největším středoevropským městem po 
Praze, v jejích zdech žilo 14 tisíc lidí.  

zaujalo nás
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V roce 1341 přišla velká rána. Horší, než ta 
morová. Až do Slezska se dostali při svém 
ničivém vpádu do Evropy hordy Mongolů 
a město skoro celé vypálili a srovnali se 
zemí. Ale jako fénix, i Vratislav vstala 
znovu z popela a opět rychle získávala na 
významu. V témže roce uznal vratislavský 
kníže svrchovanost českého krále Jana 
Lucemburského a tím pádem se celá 
oblast stala součástí Českého království, 
na spoustu let i do područí Karla IV. 
Následně k ní bylo připojeno i celé Slezsko. 
Ne náhodou se ve znaku města udržel 
český lev. V 18. století bylo toto město 
po prohrané sedmileté válce o rakouské 
dědictví (za Marie Terezie) připojeno  
k Prusku. Na konci 2. světové války byla 
Vratislav (Breslau) prohlášena Němci za 
pevnostní město a byla bráněna i za cenu 
obrovských lidských a materiálních ztrát. 
Po skončení války byli Němci vysídleni 
a slezská metropole se stala po příchodu 
Poláků opět polskou. Dnes je Vratislav 
čtvrtým největším polským městem. Jeho 
dominantou je Rynek Glowny, veliké 
náměstí, srdce Starého města. Zde stojí 
městská radnice, jejíž věž měří 66 metrů. 
Jen si člověk tak říká, jak to muselo vypadat 
v roce 1418, kdy se místní obyvatelé bavili  
po středověkém, poněkud drsném způsobu 
– defenestrací konšelů. Vedle radnice stojí 
zajímavá památka. Pranýř. K němu byly 

poutány a následně fyzicky trestány osoby 
nemravným způsobem žijící.

Vratislav je živé město, město 
mladých. Život zde pulsuje do pozdních 
nočních hodin. A nejenom při Euru...

Sobota 16. června. Z Vratislavi se stává 
„české město“. Češi, ale i Poláci, berou 
město útokem. Organizátoři narychlo 
instalují další velkoplošné obrazovky na 
volná prostranství, protože mají strach, 
že se ta masa lidí nevejde do oficiální 
fan zóny! Od samého rána televize  
a rádia burcují polské hráče a fotbalový 
národ. Večer jedu přeplněnou tramvají ke 
stadionu. Za kvílení policejních sirén nás 
předjíždějí konvoje s českými a polskými 
týmy. Fandové obou táborů se hecují, 
kdo vyhraje. Poláci tvrdí že oni, my že 
máme lepší „chokej“. Své místo v hledišti 
jsem nenašel. Protože firemní vstupenku 
mi dala Petra, sedím mezi polskými 
fandy. Nástup obou mužstev, všichni 
vstávají, zvedá se les národních vlajek. 
Do uší mi zní vše přehlušující, bojový 
chorál polských fanoušků, podbarvovaný 
rykem 18 tisíc českých diváků! A je 
tady začátek. Začátek neuvěřitelného 
dramatu. Nad stadionem se blýská, na 
trávník padají provazy deště, domácí mají 
převahu. Jakmile začal déšť ustávat, naši 
vyrovnávají hru, aby v 72. minutě udeřili. 
Jiráček dává gól! Poláci, hnaní burácivým 

pokřikem „Polska biala czerwiona“, se 
vzchopili k zoufalému tlaku, ale marnost 
nad marnost. Vítězíme 1:0 a postupujeme 
na úkor domácímu mužstva! Naši 
hráči obíhají stadion a děkují divákům 
za podporu. A světe div se, zkroušení 
polští diváci uznale pokyvují hlavami a 
přemožitelům svého mužstva tleskají.

Několik miliard Eur dalo Polsko na 
výstavbu stadionů a infrastruktury, aby 
se ukázalo jako dobrý hostitel. Chtělo za 
to jediné: postup ze skupiny. Už několik 
let před šampionátem sháněl polský svaz 
po Evropě fotbalisty s polskými předky. 
Všechno marné.

Po zápase jsem se vrátil před půlnocí 
na Rynek do „Literátky“. Davy lidí 
se valily sem a tam, shluky českých a 
polských fandů přátelsky diskutovaly 
a popíjely, nikde žádná nepřátelská 
nevraživost. Přátelé Petry mně blahopřáli, 
dokonce mně i tři fešné polské fanynky 
poboskaly!

Úspěchem našeho mužstva byl už 
postup do Vratislavi, pak ze skupiny 
a jen těsná porážka ve čtvrtfinále  
s „nadupanými“ Portugalci v čele  
s fotbalovým fenoménem Christianem 
Ronaldem.

Jsem rád, že jsem byl u toho. Po účasti 
na olympiádě v Moskvě 1980 se mi splnil 
další sportovní divácký sen.

INZERCE
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SDH LIBŘICE
Autor: SD

Mladí hasiči v Libřicích 
roce 2014

V letošním roce mladí hasiči z Libřic 
začali s činností na konci března, kdy 
počasí dovolilo účast na pravidelných 
středečních schůzkách. Začali s  trénin-
kem požárního útoku, protože je čekala 
první soutěž v kalendářním roce, 
memoriál M. Pekárka, který se konal 
dne 5.dubna v Březhradě. 

Zde se projevily zkušenosti družstva 
starších, kteří obsadili pěkné druhé 
místo, mladší se umístili na šestém. 
Mladší si vybrali svůj díl smůly, když 
jejich první pokus byl neplatný pro 
přešlap, resp. „přepád“ na nástřikové 
čáře, a při druhém pokusu došlo 
k rozpojení hadice u rozdělovače, a tím 
samozřejmě ke zdržení. Jak se v průběhu 
roku ukázalo, nestalo se tak poprvé, a tak 
přestože mladší dosahovali na tréninku 
celkem pravidelně velmi dobrých časů, 
při soutěžních startech se jim už tak 
nedařilo. 

Dne 3.května se obě družstva 
zúčastnila okrskové soutěže ve Výravě, 
kde se starší poměřili s mladými hasiči 
z Librantic, a mladší s drobotinou 
z Jeníkovic. A to jak v požárním útoku, 
tak i ve štafetě. Oba dva týmy se díky 
větším zkušenostem těšily z prvního 
místa. 

Tato soutěž byla dovršením přípravy 
na vrchol sezóny - okresní kolo soutěže 
kolektivů mladých hasičů PLAMEN, 
konané v Myštěvsi dne 10.května. 
Starší se ho zúčastnili už podruhé a 
mladší si zde odbyli svou premiéru.  
Soutěžních disciplín bylo celkem pět. 
A to: požární útok CTIF (mezinárodní 
hasičská pravidla), štafeta CTIF, štafeta 
4 x 60 metrů, štafeta dvojic a požární 
útok. Starší absolvovali čtyři disciplíny 
(požární útok CTIF je náročná disciplína, 
kterou netrénovali) a dosáhli těchto 
výsledků: štafeta CTIF – 9. místo, štafeta 
4 x 60 metrů – 4. místo, štafeta dvojic – 
5. místo a požární útok – 2. místo. Na 
první místo měli ztrátu méně než pět 
desetin sekundy! Celkově se umístili 
na pěkném šestém místě v okrese. 
Mladší díky tomu, že byli pouze čtyři, 
museli být doplněni dvěma zapůjčenými 
malými hasiči z Třebše. Absolvovali tak 
tři disciplíny s těmito výsledky: štafeta  
4 x 60 metrů – 9. místo, štafeta dvojic 
– 9. místo a požární útok – 5. místo. 
Celkově se umístili na devátém místě 

v okrese. Nejdůležitější však pro ně 
nebylo umístění, ale získané zkušenosti.

14. května se mladí hasiči vydali 
na zajímavou a objevnou výpravu.  
A nebylo to daleko, libřickou kostelní 
věž znají všichni. Ale nikdo z nich ještě 
nikdy nebyl uvnitř. Výstup až nahoru, 
k jednomu z nejstarších zvonů u nás, 
odlitému v roce 1496, byl pro některé 
z nich i malou zkouškou odvahy.

Další z řady soutěží v požárním útoku 
absolvovali  v Josefově 24.května. Starší 
družstvo předvedlo svůj nejhorší výkon 
v tomto roce, ale přesto stačil na třetí 
místo. Na všech následujících soutěžích 
se umisťovali už pouze na prvním! 
Mladší byli pátí. Kromě soutěžení si 
užili i výpravu do pevnostního podzemí 
za svitu svíček.

V sobotu 7. června byl na programu 
cyklistický výlet do Opočna s návštěvou 
zámku, včetně prohlídky zbrojnice  
i miniexpozice hasebních prostředků 
používaných na zámku. Po trase Libřice, 
Výrava, Jílovice, Vranov, Mokré, 
Opočno a stejnou trasou zpět, si všichni 

ze života spolků

užili opravy porouchaných bicyklů, 
zmrzlinu, i start Podorlické veterán 
rallye z opočenského náměstí. 

Následující sobotu 14. června  
soutěžili v Holohlavech, a to nejen 
v požárním útoku, ale i ve štafetě dvojic. 
Starší zde suverénně zvítězili, mladším 
jen o několik desetin sekundy unikl 
bronz.

Posledním kláním před prázdninami, 
kdy se netrénuje a nesoutěží, byla soutěž 
ve Smiřicích 28. června. Jelikož někteří 
si už jeli užívat prázdniny, startovalo 
pouze družstvo starších, které si opět 
odvezlo zlatý pohár.

Po prázdninách, v září, se počet 
členů kroužku mladých hasičů zvýšil  
o dva členy. Jedná se opět o členy SDH 
Výrava, Michala Šrámka a Kryštofa 
Matláka. Družstvo mladších tak dosáhlo 
počtu šesti, což je už dostatečné pro 
plnění téměř všech soutěžních disciplín 
bez nutnosti půjčovat si závodníky od 
soupeřů. Mohou se tak plnohodnotně 
zapojit do soutěže PLAMEN, jejíž 
ročník je totožný se školním rokem.

První zářijová soutěž se konala 13.9. 
v Habřině, kde starší zvítězili, a mladší 
se také konečně ocitli „na bedně“ na 
třetím místě.

Před domácím publikem se libřičtí 
mladí hasiči předvedli na soutěži  
o Libřický  pohár 28. září. Pro družstvo 
starších do byla derniéra – pět z nich 
už dosáhlo patnácti let a postoupili do 
kategorie dorostenců. Posílí tak řady 
soutěžících mužů i žen. Předvedli svůj 
poslední „dětský“ požární útok výtečně 
a získali tak své poslední žákovské zlaté 
medaile. Družstvo mladších obsadilo 
čtvrté místo – opět se rozpojila hadice 
u rozdělovače a opětovné spojení si 
vyžádalo svůj čas. Pak si ale převlékli 
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trička a startovali ještě jednou, tentokrát 
v barvách SDH Výrava. Z šesti členů 
družstva je pouze jediná Jana Cerháková 
členkou SDH Libřice, ostatní jsou 
Výraváci. V tomto startu mimo soutěž 
dokázali, že jsou připraveni velice 
dobře a dosáhli nejlepšího času ze všech 
družstev mladých hasičů, která toho dne 
startovala v Libřicích. S časem 19,37 
sec. byli lepší než jejich starší kamarádi 
s vítězným časem 21,08 sec. Obec Výrava 
totiž začala také podporovat mladé 
hasiče, přispěla na jejich vybavení, a tak 
si přidali ještě další tréninkové dávky 
doma ve Výravě. Spolupráce obou 
sborů se tak ještě rozšíří. Kromě svého 
areálu poskytnou výravští i materiál 
k tréninku požárního útoku, případně  
i prostory ke schůzkám. Po dohodě si tak 
mladší  v příštím roce zasoutěží ještě víc.  
Ve dnech, kdy nebudou startovat 
v barvách Libřic, mohou reprezentovat 
i Výravu. Vyzkoušeli si to hned 
následující týden 4. října v Jezbinách, 
kde také zaslouženě zvítězili.

Závěr soutěžní sezóny v roce 2014 byl 
11. října ve Smržově, kde se konal závod 
požární všestrannosti (ZPV) jako součást 
okresního kola soutěže PLAMEN. 
Družstvo mladších obsadilo 10. místo 
z celkem 18 soutěžních týmů. Současně 
probíhal i závod jednotlivců v běhu na 
trati 60 metrů s překážkami. Zde se na 

výborném čtvrtém místě umístila Jana 
Cerháková. Starší již z důvodu věku 
nestartovali. Utvořili však družstvo 
dorostu, kde je věkové rozmezí 13 – 18 
let. Z celého okresu se závodu zúčastnila 
pouze dvě družstva dorostenců, Libřice 
a Třebeš. Libřice zvítězily, a pokud se 
jim podaří porazit Třebeš i v jarním kole 
soutěže dorostu v požárním útoku, štafetě 
4x100m, běhu 100m s překážkami a testu 
požární ochrany, postoupí na krajskou 
soutěž! Za jednotlivce na trati ZPV běželi 
v kategorii dorostu i Veronika Horáčková 
a Tomáš Gajdoš. Tomáš obsadil výborné 
druhé místo, když o jisté vítězství ho 

připravil vedoucí, který mu na přípravu 
k závodu dodal špatné otázky ke 
zdravotní přípravě, a Tomáš tak nasbíral 
zbytečně tři trestné minuty. Jinak byl na 
všech stanovištích bezchybný. Stejně 
jako družstvo, má i on velkou šanci 
postoupit na krajskou soutěž.

Kromě tréninků, soutěžení a výletů 
mladí hasiči také samozřejmě pomáhali 
i při přípravě a průběhu dětského dne 
v červnu, a při soutěži o Libřický 
pohár v září. Jejich podíl na přípravě a 
pak následném úklidu rozhodně nebyl 
zanedbatelný. Také se chystají, tak jako 
i v minulých třech letech, projít Libřice 
v rámci Tříkrálové sbírky, která se bude 
konat 10. ledna.

V současné době je počet aktivních 
mladých hasičů (mladších patnácti 
let) jedenáct. Jsou to Jana a Tomáš 
Cerhákovi, Tomáš Drešer, Matěj 
Přichystal a Michal Voltr z Libřic, 
z Výravy Markéta, Michal a Marek 
Hejcmanovi, Matyáš Štandera, Michal 
Šrámek a Kryštof Matlák. Dalších 
sedm je už v kategorii dorostenců a 
budou soutěžit především za dospělé. 
Jmenovitě Martin Voltr, Adam Líbal, Jan 
Drešer, Tomáš Gajdoš, Lukáš Kudrna, 
Veronika Horáčková a z Výravy David 
Halmich. Naštěstí v Libřicích dorůstá 
řada pěti až šestiletých dětí. Někteří 
z nich už projevili zájem, a tak se již na 
jaře těšíme na další mladé členy.

Závěrem je třeba především vyjádřit 
poděkování OÚ Libřice za materiální 
a finanční podporu a libřickým  
a výravským hasičům za čas a energii, 
kterou věnují dětem, které mají  
o „hasičinu“ zájem.

INZERCE
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DVOREČEK ČERNILOV
Autor: Lucie Hudcová

Zdravíme Vás z černi-
lovského Klubu maminek 
„Dvoreček“.

Zdá se to úplně 
neuvěřitelné, ale Dvoreček zahájil 2. září 
2014 již devátý ročník! Děti i maminky si 
Dvoreček tak oblíbily, že se letos poprvé 
scházely i během letních prázdnin, kdy 
nám Dvoreček poskytoval příjemný 
chládek v letních vedrech, nebo báječné 
útočiště během letních přeháněk. V září 
prázdninové hrací Dvorečky plynule 
přešly do našich obvyklých činorodých  
a akčních úterních dopolední  

První Dvorečkové úterý bylo 
tradiční – přivítali jsme známé i nové 
tváře, osvěžili si jména maminek i dětí 
a seznámili se s provozem Dvorečku. 
Hned od toho dalšího už jsme vyrazili 
na dobrodružnou výpravu po šipkách  
za pokladem. Děti sledovaly šipky, 
určovaly barvy, hledaly a plnily úkoly, 
s čím jim občas pomohly maminy, a 
nakonec našly na hřišti i poklad. Ale kde 
se tam vzal, je teda záhada 

Další Dvorečkové dopoledne jsme 
se naučili od Lady Kalousové novou 
techniku malování - děti proháněly  
v krabici skleněnku, která projížděla 
barvou a malovala na papír na dně krabice 
pavučinu. Někdo dokonce v krabici 
proháněl víc skleněnek najednou a  
o to zábavnější to bylo  Mamky pak do 
vzniklé pavučiny tavnou pistolí přilepily 
pavouky a mouchy a výkresy jsme si po 
zaschnutí vyzdobili  stěnu naší herny.

Výtvarný Dvoreček vystřídal 
Dvoreček pohybový v režii Markéty 
Vachové, která v Černilově vede večerní 
cvičení pro maminky i pondělní dopolední 
cvičeníčko pro předškolkové děti 
s maminkami. Báječně jsme se dopoledne 
protáhli, zatančili si, zaskákali, zazpívali a 
to se nám po obědě prima spinkalo  

Poslední zářijový Dvoreček byl zase 
pro změnu čiště relaxační – navštívili 
jsme místní solnou jeskyni, Dětičky  
i mamky si ozdravný pobyt báječně užily. 
Já teda měla slanou i zmrzlinu, kterou 
jsme si za krásného počasí dali cestou 
zpátky. A protože dětičky si v jeskyni 
téměř vystačily bez nás, měly jsme dost 
času promyslet program na Drakiádu, 
která nás čekala v polovině října a také 
rozplánovat služby na Bazárek, který 
proběhl 2.-6.10.2014. 

Všem účastníkům letošního 
Bazárku, ať už prodávající, kupujícím, 
či dobrovolným pomocníkům bych ještě 

jednou chtěla moc poděkovat za jejich 
účast. Vydělané prostředky použijeme na 
nákup výtvarných potřeb do Dvorečku a 
oblečení věnované zdarma jsme předaly 
Diakonii Broumov.    

V úterý po Bazárku k nám do Dvorečku 
přišla Soňa Horáková, paní učitelka 
angličtiny z hradecké školy House of 
English. Všechny jsme si říkaly, jak budou 
naše malé dětičky se Soňou spolupracovat, 
když na ně bude mluvit anglicky?  
Ale vůbec to nebyl žádný problém, někdy 
to vypadalo, že ani nespostřehly, že na ně 
mluví jiným jazykem.  Po ukázce výuky 
angličtiny pro nejmenší plné zvířátek, 
písniček a barev, jsme se Soňi vyptávaly 
na všechno, co nás kolem učení angličtiny 
zajímalo - kdy s dětmi začít, jak je  
k agličtině přilákat, jakou formou se učí  
u nich ve škole, kde se dají sehnat materiály 
atd. Vydržely bychom si se Soňou povídat 
minimálně ještě další 2 hodiny, ale už byl 
čas jín na oběd. 

O víkendu 12.10.2014 proběhla na 
letišti v Černilově téměř za úplného 
bezvětří letošní Drakiáda  S draky jsme 
si trochu zaběhali a koho už to nebavilo, 
zasoutěžil si s létajícími talíři (těm bezvětří 
nevadilo). Děti si talíř nejprve vybarvily 
a pak se s ním vypravily po všech 
soutěžních stanovištích, kde ho používaly 
na plnění úkolů. Talíře létaly do dálky  
i do vymezeného prostoru, sestřelovaly 
kuželky, či sloužily pro přepravu balónků 
a také jako doklad splněných úkolů,  
za které následovala zasloužená odměna. 
A narozdíl od loňška, kdy fičelo tak, že 
nešel zapálit oheň, se nám letoš podařilo 
opéct si na závěr Drakiády buřty. 

Další úterý jsme měli ve Dvorečku 
zase návštěvu – tentokrát ze světa hudby 
- přišla paní Hanka Medková, která 
učí v Kulturním a spolkovém domě 
v Černilově hru na kytaru. Byla u nás ve 
Dvorečku již podruhé a opět to bylo velmi 

milé setkání. Nejprve jsme se rozhýbali při 
písničce Hlava, ramena, kolena, palce..., 
pak jsme vytleskávali písničky, které 
Hanka hrála na kytaru, společně jsme 
samozřejmě zpívali a nakonec dělaly děti 
hada, co leze z díry. Bylo to velmi příjemné 
dopoledne, za které moc děkujeme!

V úterý 21.10.2014 jsme se vydali  
ze Dvorečku ven na procházku barevným 
listím a cestou nás doprovázely báječné 
fotografky Lenka Kadlíková, Veronika 
Špundová a Veronika Bartošová. 
Objednané počasí nezklamalo, takže jsme 
si pózování, běhání i povalování mezi 
barevným listím krásně užili. Povedené 
podzimní fotky dětí i maminek si můžete 
prohlédnout na webu: http://dvorecek.
rajce.idnes.cz/

Několik úterků v říjnu a listopadu 
bývá také tradičně zaměřeno na 
vyrábění – čekájí nás Adventní trhy, 
soutěž ve zdobení smrčků a určitě je 
potřeba Dvoreček nachystat a vyzdobit 
vánočně. Ale abychom jenom nevyráběli, 
zpříjemnili jsme si  podzimní sychravé 
dny čajovým dopolednem – pozvali 
jsme k nám do Dvorečku 11.11.2014 
Simonu Šafránkovou, která je znalkyní 
japonských (a dalších) čajů. Simona se 
k čajové kultuře dostala v Japonsku, 
kde s manželem nějakou dobu pobývali.  
O čajích jsme si společně nejenom 
povídali a také jsme ochutnali výborné 
zelené i ovocné a bylinkové čaje. Mě tohle 
příjemné dopoledne prohřálo minimálně 
do Vánoc.  Díky moc!

Přijďte se za námi do Dvorečku 
podívat, najdete nás každé úterý od 9 do 
11 hod. v Kulturním a spolkovém domě 
v Černilově. 

Prosincový program Dvorečku:
2.12. Mikulášský Dvoreček
9.12. Vyrábíme vánoční dekorace
16.12. Nadílkový Dvoreček 

ze života spolků
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Činnost důchodců  
v roce 2014 

Na 26. června 2014 náš „přípravný 
výbor“ naplánoval výlet pro důchodce. 
Autobus byl přistaven na sedmou 
hodinu u autobusových čekáren. 
Všichni jsme v dobré náladě vyjeli vstříc 
novým zážitkům. První zastávka byla  
v cukrovaru v Dobrovicích.  U vchodu 
jsme si povšimli záhonku s ukázkou 
cukrové řepy, pěstované z osiva pro 
bulvu na cukr a vedle byly vysázené 
loňské bulvy, které budou tvořit 
semeno.Osivo cukrové řepy, homole 
cukru v několika velikostech, sirob a 
dokonce krabičky sirek s obrázkem 
cukrovaru – to vše bylo u pokladny ke 
koupi. Po zaplacení vstupného jsme 
pokračovali v prohlídce muzea nářadí a 
strojů, které se v průběhu let k pěstování 
a sklizni cukrovky používaly. Tam jsme 
všichni zavzpomínali, jak jsme jednotili 
řepu, jak se pak takzvaným pomrikem 
ořezával chrást a po vyorání se bulvy 
ručně čistily od hlíny a sklepávali na sítě, 
ve kterých se přemísťovaly na valníky 
a odvážely do cukrovaru do Smiřic, 
po němž dnes zbyl už jenom komín. 
Říká se:  „Pokrok nezastavíš“ a v tomto 
případě je to moc dobře, zemědělci se 
zbavili velké dřiny. Z Dobrovic jsme se 
přemístili do Nymburka do pivovaru. 
Zde se vaří Postřižinské pivo, nazvané 
podle zfilmovaného díla Postřižiny 
spisovatele Bohumila Hrabala.  
Po ochutnávce  postřižinského Střízlíka 
jsme odjeli na zámek Radim a prošli 
jeho komnaty včetně veliké  funkční 
černé kuchyně. Den jsme zhodnotili při 
večeři v motorestu v Kratonohách.                                                                      

Podzimní zájezd  se uskutečnil 
dne 18. září 2014 a cestovali jsme 
na prohlídku skanzenu na Veselém 
Kopci. Odtud jsme pokračovali  
do Slatiňan na zámek a poté jsme si 
prošli stáje i rozsáhlé výběhy hřebčína 
ve Slatiňanech, který patří pod Státní 
hřebčín Kladruby. Seznámili jsme se  
s historií i problematikou zde chovaného 
koně Starokladrubského.  Den jsme 
završili večeří v nové hospůdce  
U Legionáře ve Vlkově.                                                                                                        

Na podzimním zájezdu jsme 
zvali důchodce a nechali kolovat  
v autobuse pozvánku na Den seniorů 
do Hradce Králové. Setkání důchodců 
Královéhradeckého kraje se z našich 
obcí zůčastnila paní Čáslavová, Vítová,  

DŮCHODCI ZE SMRŽOVA A HUBILESA
Autor: Bohumila Binarová a Miroslav Veselý

Binarová a z pánů si udělal čas pan 
Veselý. V budově Bio Centrál jsme 
vyslechli informace z oblasti sociální a 
velmi zajímavou přednášku profesora 

dr. Jaroslava Malého s názvem Stárneme 
už od narození. Součástí programu bylo 
i vystoupení skupiny Sestry Chalupovy. 
Od 15ti hodin byla zajištěna prohlídka 
Katedrály Svatého Ducha.                                                                                                       

A jako každoročně zveme 
i letos důchodce Smržova a 
Hubilesa  na setkání se starostu 
obce panem Ing. Janem Machátem.                                                                                                                   
Setkání se uskuteční v restauraci   
U koupaliště dne 11. prosince 2014 
v 16 hodin.  Po vystoupení malých 
Smržováků s jejich maminkami nám 
k dobré náladě zahraje už tradičně pan 
Pavel Konečný.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Prodej a výroba včelích úlů. 

(Tachováků, Langstrothú, ČechoSlováků atd.) 

Po případné dohodě i atypické úly. 
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oprášeno z kronik

V nedávné době jsme byli opět volit, 
někteří. Volební účast se výšila o více než 
8%. To však přičítám novému volebnímu 
subjektu, který v Černilově sestavil 
svou kandidátku. Předvolební kampaň 
se rozběhla v Černilově nevídaným 
způsobem. Na faceboku se diskutovalo, 
ve schránkách jsme měli předvolební 
letáky a někdo dostal i List patriotů. Jen 
škoda, že se tato, pro další rozvoj obce 
důležitá, událost neobešla bez osočování, 
polopravd a překrucování informací. Na 
to jsme v obci dosud nebyli v souvislosti 
s volbami zvyklí.

Volby do obecního zastupitelstva 
se v novodobé historii České republiky 
konaly pošesté. Do Obecního 
zastupitelstva Černilov se volí patnáct 
zastupitelů ve třech volebních obvodech 
v Černilově, Bukovině a Újezdě.

K prvním volbám v listopadu 1994 
přišlo 70,29% občanů, kteří si mohli 
vybrat ze sedmi kandidátek. Bylo to 
Sdružení pro republiku Republikánská 

strana Československa, Sdružení 
nezávislých kandidátů, ODS, KDU – ČSL 
a KSČM. Z voleb vzniklo zastupitelstvo 
v tomto složení:

Sdružení pro republiku Republikánská 
strana Československa – 1 zastupitel, 
Sdružení nezávislých kandidátů – 1 
zastupitel, ODS – 7 zastupitelů a KDU 
– ČSL 6 zatupitelů. Nejvíce hlasů získal 
ing. Stanislav Javůrek, 723 a pan Zdeněk 
Kupka 506.

Ve volbách v roce 1998 byly dvě 
kandidátky. KDU – ČSL získala 10 
mandátů a ODS 5 mandátů. Nejvíce 
hlasů získal ing. Stanislav Javůrek, 635 a 
paní Eva Zilvarová rovných 500. Volilo 
48,83% voličů.

Při volbách v roce 2002 si 50,4% 
voličů vybralo 9 zastupitelů z kandidátky 
KDU – ČSL a 6 z kandidátky ODS. Do 
zastupitelstva ještě neúspěšně samostatně 
kandidoval ing. Roman Kebort 
z Bukoviny. Nejvíce hlasů opět získal 
ing. Stanislav Javůrek. Celkem 656.

VOLBY Z POHLEDU KRONIKÁŘE
Autor: Jaroslav Kudrnáč

Stejný poměr mělo zastupitelstvo i po 
volbách v roce 2006. K volebním urnám 
přišlo 47,41% voličů, kteří dali nejvíce 
hlasů starostovi ing. Stanislavu Javůrkovi, 
616 a paní ing. Evě Stolínové 504.

Ve volbách do zastupitelstva obce 
v roce 2010 kandidovali zástupci ODS, 
KDU – ČSL a Václav Dědeček za Volte 
Pravý Blok www.cibulka.net. Devět 
lidoveckých a šest zastupitelů za ODS 
zvolilo necelých 45% voličů.  Ing. 
Stanislav Javůrek dostal 615 hlasů a 
Vladimír Svíčka 572.

K letošním volbám do Zastupitelstva 
Obce Černilov přišlo celkem 1051 
voličů, to je 53,4% V Černilově to bylo 
916 voličů to je 55,05%, v Bukovině 43 
voličů ti je 30,7% a v Újezdě 92 voličů 
to je 56,1%. Měli výběr ze tří kandidátek. 
Na kandidátce č. 1 byli čtyři nestraníci, za 
Otevřenou radnici pro Černilov s Úsvitem 
na kandidátce č. 2 bylo 15 kandidátů. Také 
na kandidátce č. 3 bylo 15 kandidátů, ta 
patřila KDU – ČSL. Do zastupitelstva 
bylo nakonec zvoleno 8 zástupců KDU – 
ČSL a 7 zástupců Otevřená radnice pro 
Černilov s Úsvitem. Nejvíce hlasů opět 
dostal ing. Stanislav Javůrek, současný 
starosta, pan Vladimír Svíčka, dosavadní 
zastupitel, dostal 596 hlasů a paní ing. 
Eva Stolínová dostala 579 hlasů, všichni 
tři z kandidátky KDU – ČSL. Největší 
úspěch však dosáhl pan Mgr. Petr Slezák 
z kandidátky Otevřená radnice, který se 
ze 13 místa na kandidátce dostal na místo 
druhé za pana Petra Šrámka, který byl 
původně na devátém místě kandidátky.  
Lídr této strany skončil šestý.

Průměrný věk zastupitelstva je 43,2 
roku. Nejstarším zastupitelem je pan Mgr. 
Karel Příhoda, nejmladším je Ing. Lukáš 
Šulc. V patnáctičlenném zastupitelstvu 
obce v příštích čtyřech letech zasednou 
vedle dvanácti mužů také tři ženy.

INZERCE
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Jurčíková Jaroslava 
 Výrava 1 - stará hospoda

Modeláž gelových  

NOVINKA - IBX SYSTÉM
revoluční péče o přírodní nehty

IBX SYSTÉM – zpevnění nehtů zevnitř, ochrana při používání 
gelových a akrylových nehtů, podpora růstu silných a zdravých 
nehtů, obnova poškozených, třepivých a deformovaných nehtů.

Více na facebooku www.mkprofinails.cz

:: vše v pohodlí Vašeho domova ::
:: za 30 minut ::

Nově také široká nabídka vánočního zdobení 
včetně nových vánočních razítek.

Telefon 774 839 035
www.nehtyodjarky.cz

INZERCE

I. SVĚTOVÁ VÁLKA OČIMA ČERNILOVSKÉ KRONIKY
Autor: Jaroslav Kudrnáč

(pokračování)
Rok 1918
Všechno se pomalu připravovalo  

ke zhroucení. Mnoho vojínů desertovalo 
neb z dovolených se již na vojnu nevracelo 
a skrývali se po lesích, půdách a stozích.

V březnu se zabavovala i krmná řepa.
Poněvadž příděly potravin docházely 

rozhodnuto zříditi válečnou kuchyni. 
Usnesení se stalo 28. února 1918 a od 
15. března 1918 začalo se vařiti. Vařilo se 
v bývalé kolně Družstva parní mlátičky, 
která má nyní čp. 309 a mnohým bylo 
pomoženo. Za oběd platil dospělý  
70 haléřů a dítě 40 haléřů.

Dne 16. května 1918 zkoumány plány 
na stavbu školy dodané architektem 
Oldřichem Liskou.

V červenci a srpnu 1918 odjeli z obce 
uprchlíci z Haliče do svých, zpustošených 
válkou domovů.

Na záchranu všeho vypsána byla na 
jaře a na podzim VII. a VIII. válečná 
půjčka a vynesla obci, jarní 58.000 K a 
podzimní 32.000 K. Na všech osm půjček 
upsalo se v celém okrese 93,283.327 K. 
Obec své půjčky v nominální hodnotě 
15.400 K dne 12. prosince 1918 prodala.

Dne 22. září 1918 zemřel rolník Josef 
Havelka z č.p. 86 v Černilově, člověk 
pokrokový, zlatého srdce, který rád 
každému potřebnému pomohl.

Poněvadž většina živitelů byla ve 
službě vojenské vyplácelo Rakousko 
vyživovací příspěvky ohroženým 
rodinám. Jaké závratné sumy musely se 
v říši vypláceti, lze si představiti z toho, 
že již v březnu 1917 vyplácel se pro 217 
příjemců a vyplatilo se 13.991,01 K.

Dvacátým osmým červencem 1918 
započal již pátý rok světové války. 
Rakousko stálo na pokraji úplného 
zhroucení. Nejen nedostatek potravin, 
nouze o válečný materiál, ale i rozklad 
politický, uspíšil pád Rakouska a tak 
došla válka ukončení.

Na dalších stranách popisuje 
kronikář události kolem vzniku 
samostatné Československé republiky.

Ano, - radosti bylo mnoho, ale ta 
živelná radost, která měla budovati 
nový stát, brzo vyprchala. To tím,že za 
čtyři roky války rozvrstvil se lid četbou 
novin, v nichž hledaly se různé zprávy, 
na určité kasty stejného politického  

i hospodářského zájmu a tím byla 
zničena česká duše i srdce úplně. 
Sobectví, požívačnost těch, kteří měli 
možnost, neb si uměli opatřiti dost 
peněz, lakomství, ovládlo většinu 
národa. Takový národ zastihla svoboda a 
bolno vzpomínati toho, že co nedokázal 
útisk Rakouska, dokázaly noviny – tisk 
– politických stran.

Však v mnohých rodinách zatrpkla 
radost, když nevraceli se otcové, synové, 
bratři a dobří přátelé. Vždyť co svět 
světem je, nebylo takového vraždění. 
Jen z Černíkova padlo celkem 81. 

…a uvádí seznam padlých občanů. 
Zápis v kronice v roce 1918 končí 
odstavcem:

Toho roku se narodilo pouze 13 dětí 
a to 6 chlapců a 7 dívek, z nichž bylo 
katolíků 8, evang. refor. 4 a vyznání aug. 
1. Řezníci porazili v tom roce, pokud 
bylo hlášeno 29 hovězího, 61 telat a 97 
vepřů.

Majetek nejvyššího rodinného fondu 
Habsburků, tedy i dvůr v obci, stal se 
majetkem Čsl. Republiky.
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Chtěla jsem vytvořit facebookovou 
událost „Adventní trhy v KSD Černilov“. 
Říkám si v duchu: „čím bych tak 
návštěvníky internetu mohla reklamně 
zaujmout, aby přišli – vždyť adventních 
trhů se tu všude po okolí koná tolik –  
v Hradci Králové, ve Smiřicích,  
v Josefově, v Jaroměři, na Kuksu…“ Čím 
jsou ty černilovské, kromě toho, že nabízejí 
spoustu krásných věcí, jiné? A tak mě 
napadlo využít jedinečnosti historie této 
krásné budovy. Uvažovala jsem – napíšu 
stoletá… ba ne mělo by to být asi uvedeno 
přesněji - kolik je to vlastně přesně let, jak 
dlouho už tahle budova v Černilově vlastně 
stojí? Začala jsem to usilovně hledat. Dalo 
by se zaběhnout před budovu Kulturního 
a spolkového domu (dále KSD), podívat 
se na nápis nade dveřmi a pěkně si to  
z římských čísel vypočítat. Ale žijeme  
v době rychlé, kdy než někam doběhneme 
a něco si slovně či očima ověříme, nejdříve 

spustíme vyhledávače internetu. Na 
webových stránkách obce, kde má KSD 
svůj oddíl a v něm podkapitolu „historie“, 
by přeci mohlo to datum být! Najdu ho? Čtu 
o tom, jak zdejší reformovaní evangelíci 
dlouho toužili mít vlastní školu „… a jejich 
snaha se naplnila až v roce 1864“. Kolik 
je to vlastně let do dnešní doby? Cože??? 
Právě letos 150!!! Jedna milá návštěvnice 
Místní knihovny v Černilově nám kdysi 
darovala do fondu vzpomínkovou knihu 
Justuse Szalatnaye, zdejšího dlouholetého 
faráře, který je zde i v Černilově pohřben, 
„Paměti evangelického reformovaného 
sboru“. Kniha, tedy spíše brožura, je dnes 
už značně zažloutlá, myškami okousaná, 
ale přesto úžasná studnice dokladů  
o tom, jak se tu kdysi žilo. Vždyť byla 
vydána v Knihtiskárně J.Otty v roce 
1886!  Podívejme se tedy sem, jak se to 
se stopadesátiletým výročím tzv. Staré 
školy, dnes Kulturního a spolkového domu  
v Černilově vlastně má...

Důležitým mužem, který se o stavbu 
evangelické školy helvétského vyznání 
(tedy té staré školy, která stojí blíže 
současné základní školy – ještě zde 
bývala evangelická škola augšpurského 
vyznání, kde nyní bydlí Šimkovi) – byl 
právě farář Justus Szalatnay. Přistěhoval 
se do Černilova v roce 1861. Ve stejný rok 
vydal rakousko-uherský císař František 
Josef I. Nejvyšší císařský patent, který 
společnosti přinesl větší náboženskou 
svobodu. Přišlo s tím to, že „Evangelíci 
augsburského i helvetského vyznání mají 
právo, záležitosti své církevní samostatně 
pořádati, spravovati a říditi“. I další 
církve, než jen katolická, tak mohly nově 
zakládat a stavět své vlastní kostely, fary, 
školy, hřitovy… První porada o zřízení 
evangelické školy h.v. v Černilově se, dle 
pamětí J.Szalatnaye, uskutečnila 6.2. 1862 
v příbytku Václava Prokše, č.39 (dnes zde 
bydlí Huškovi). Bylo zahájeno jednání  

s 

obcí, zda by pro stavbu školy bezplatně 
přenechala stavební pozemek naproti 
kostelu, kde byla dříve mokřina. Mokřina 
zde vznikla poté, co se odtud brala hlína 
pro stavbu evangelického kostela a fary. 
Jednání o bezúplatném převodu pozemku 
se však nezdařila, proto byl pozemek od 
obce zakoupen za částku 210 zlatých r.č..
Plán pro stavbu školy připravil smiřický 
stavitel Josef Valášek. Byla vyhotovena 
oficiální žádost (tzv. zřizovací a dotační 
listina) a podána na c.k. okresní hejtmanství 
v Hradci Králové. V žádosti bylo např. 
stanoveno, že roční plat učitele bude 300 
zlatých a bylo vypočítáno, že do školy 
bude docházet 72 dětí z Černilova, Dolního  
a Horního Černilova, Librantic, Bukoviny 
a Divce). Škola získala 20.3. 1864 povolení 
ke stavbě, 25.4. byl slavnostně položen 
základní kámen a 11.11. 1864, tedy za 
pouhých 6 měsíců, do ní začaly chodit 
děti! Celá stavba stála 4 000 zlatých. Na 
stavbu školy přispěli i zahraniční dárci, 

například kazatel Kohlbrugge z Nizozemí, 
Agnes Crum ze Skotska či farář Le Grand 
z Basileje. Prvním učitelem zde byl 
zvolen Jan Rychetský, rodák z Opatova 
u Havlíčkova, tehdy Německého, Brodu. 
Škola byla nejprve pouze přízemní.  
V jedné části budovy byla školní třída,  
v druhé byt učitele a jeho rodiny. Škola 
však brzy nestačila kapacitně, a tak bylo 
v roce 1887 přistavěno ještě jedno patro 
a byla otevřena druhá třída školy. Tím 
vznikla potřeba dalšího vyučujícího. Do 
Černilova přišel mladý učitel Bohuslav 
Horák. Zamiloval se do dcery řídicího 
učitele Jana Rychetského, uzavřeli spolu 
manželství a v roce 22.2. 1899 se jim 
narodil v budově staré školy, kde měli ve 
2.patře byt, syn Bohuslav. Ten se později 
stal redaktorem Českého rozhlasu a také 
manželem Milady Horákové. Významné 
ženy, která byla umučena komunistickým 
režimem. Ale zpět k naší škole. V roce 

1912 byla v evangelické škole h.v. 
umístěna ještě třetí třída obecné školy, 
pro nedostatek místa v jejích vlastních 
prostorách. Po první světové válce došlo 
k zestátnění škol a církevní školy tím 
zanikly. V evangelické škole h.v. byly 
umístěny třídy školy obecné, které se do 
hlavní budovy obecné školy nevešly a 
později také školní družina. Zdejší byty 
už nesloužily k ubytování učitelů, ale byly 
pronajaty. „Stará“ škola stále dle potřeb 
sloužila ke školským účelům, k církevnímu 
shromažďování a bydlení. Hodila se vždy, 
když do „nové“ školy nastoupily silné 
ročníky a v kmenové budově obecní 
(později základní) školy bylo pro žáky 
málo místa. 

Po r. 1990 získal budovu zpět do svého 
vlastnictví Farní sbor Českobratrské církve 
evangelické. Bylo nutné získat prostředky 
pro již započatou rekonstrukci fary a 
nebylo zcela jasné, k čemu využít prostory 
staré školy, která by také potřebovala 

ČERNILOVSKÁ STOPADESÁTILETÁ DÁMA
Autor: Jana Žárská
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generální opravu. Proto se evangelický 
sbor rozhodl budovu školy prodat. Obec 
v tu dobu hledala vhodné 
prostory pro tehdejší záměr 
vzniku základní umělecké 
školy a tak v roce 2003 
obec budovu staré školy 
odkoupila. Bylo nutné 
vyměnit střešní krytinu, 
zbavit školu vlhkosti, 
opravit podlahy. Nově se 
musela vybudovat vnitřní a 
venkovní kanalizace. První 
větší stavební úpravy začaly 
v roce 2007. Obec odstranila 
doplňkové stavby, které 
byly v nevyhovujícím stavu (hospodářské 
budovy a venkovní záchody). Dále obec 
zrekonstruovala přízemí hlavní budovy, 
kde tak vznikly dva shromažďovací 
sály, kuchyňka, šatna a sociální zařízení. 
Opravené přízemí bylo poprvé zpřístupněno 
černilovské veřejnosti 24. února 2008. 
Prostory Kulturního a spolkového 
domu tehdy opět takřka okamžitě ožily.  
Z nevyhovujících prostor sokolovny se do 
jednoho ze sálů přesunuly aktivity Klubu 
maminek Dvoreček, druhý začal být 
využíván pro setkávání seniorů, zkoušky 
dramatického souboru ZŠ a hudebního 

programu YMCA pro mládež - tensingu, 
přednášky, koncerty, cestovatelské večery, 

cvičení a další kulturní akce 
či schůzky černilovských 
spolků. Financovat celkovou 
rekonstrukci budovy  
z vlastních zdrojů bylo 
nereálné. Proto obec podala 
žádost o dotaci z programu 
Evropské unie ROP NUTS 
II Severovýchod. Žádost 
byla úspěšná, byla získána 
dotace ve výši 11,99 mil. Kč. 
Stavba mohla být koncem 
roku 2008 zahájena.  Byly 
provedeny celkové stavební 

úpravy objektu - rekonstrukce 2. a 3. 
nadzemního podlaží a venkovních prostor. 
V druhém podlaží vznikl víceúčelový sál, 
učebna včetně kabinetu, šatna a sociální 
zařízení, v podkroví pak zázemí pro 
filmovou i psanou kroniku obce, hudební 
zkušebna a menší učebna. Dům dostal novou 
fasádu, celý areál byl doplněn venkovní letní 
scénou se zázemím, přístřeškem na kola, 
herními prvky dětského hřiště, zpevněnými 
plochami, sadovými úpravami a oplocením.

Stará evangelická škola h.v. sloužila 
jako vzdělávací instituce po mnoho let. 
Dnes, i po stopadesáti letech, má v obci stále 

své krásné a významné místo. Vytváří zde 
jedinečný prostor pro volnočasové aktivity 
všech generací, jak často se slovy „to vám 
tedy závidíme“ oceňují a hlavou uznale 
pokyvují mnozí návštěvníci zpoza hranic 
Černilova, když do staré školy zavítají. 
V roce 2013 se zde pravidelně přes týden 
scházelo 31 skupin – 31 různých programů 
pro komunitní setkávání, kulturu, sport, 
vzdělávání či obecní záležitosti. Kromě 
toho se tu uskutečnilo ještě 35 dalších 
jednorázových akcí pro veřejnost. Letošní 
statistika zatím není uzavřena a spočítána. 
Ve staré škole se nyní potkávají a mají zde 
své místo opravdu všechny generace - od 
nejmenších dětí až po seniory. Snad by měli 
pánové Szalatnay a Rychetský a mnoho 
dalších, kteří se o tuto budovu v historii 
významně zasloužili, z toho při jejích 
stopadesátinách, radost. 

Použitá literatura:
Szalatnay, J. – Paměti evangelického 
reformovaného sboru
Bečka, M. – Černilov v minulosti
Kol.aut. – Černilov, minulost, současnost
http://www.cernilov.eu/index.php/
rekonstrukce
Císařský patent Františka Josefa I. - 
http://spcp.prf.cuni.cz/lex/41-1861.htm
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Občanské sdružení Diakonie Broumov je nezisková 
organizace, která poskytuje sociální služby pro občany 

z okraje společnosti – materiální pomoc sociálně 
potřebným, azylové ubytování i pracovní příležitost.

VYHLAŠUJE 
SBÍRKU POUŽITÉHO  OŠACENÍ
• Letního a zimního oblečení (dámské, pánské, dětské)
• Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, 
• Látky (minimálně 1m2, prosíme, nedávejte nám odřezky)
• Domácí potřeby - nádobí, skleničky – vše nepoškozené
• Vatované a péřové přikrývky, polštáře a deky, peří
• Obuv – veškerou nepoškozenou
• Hračky – nepoškozené a kompletní
• Menší funkční elektrospotřebiče

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME:
• ledničky, televize, PC, matrace, koberce – z ekolog. důvodů
• nábytek, kola a dětské kočárky – ty se transportem znehodnotí
• znečištěný a vlhký textil

Sbírka se uskuteční:      místo:
čtvrtek  4. 12. 15,00-17,00 hod.         Sběrný dvůr Černilov
sobota   6. 12.   9,00-11,00 hod.

Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či krabic, aby 
se nepoškodily transportem.

Bližší informace Vám rádi sdělíme: 
tel.: 224 316 800, 224 317 203   www.diakoniebroumov.org

Cestopisné přednášky v KSD Černilov

  22. ledna 2015 v 19h:   RNDr. Petr Rybář - Sumatra
  24. března 2015 v 19h: Tomáš Dvořáček - Norsko

Nedělní taneční odpoledne pro manželské páry a jiné dvojice  
opět v Sokolovně v Černilově

PŘIJĎTE SI ZATANČIT
                               

od 18. 1. do 8. 3. 2015 vždy od 15,30 do 17,30 hodin

7 lekcí výuky a opakování
poslední odpoledne - věneček od 15,30 do 18,30 hodin

S tanci standardními, latinskoamerickými, moderními, country, 
dobovými aj. se seznámíte nebo rozšíříte Vaše taneční umění

Vyučují: 
manželé Vítkovi

Cena za pár 1 400,- Kč 
(příp. jednotlivé vstupné)

Kontakt: 
prouzova.d@seznam.cz
725 803 774

seznam lekcí:
18.1.2015
25.1.2015
  1.2.2015
  8.2.2015
15.2.2015
22.2.2015
  1.3.2015
  8.3.2015 věneček
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Dovolujeme si Vás pozvat na

KYTAROVOU DÍLNU
žáků Hany Medkové

Kulturní a spolkový dům Černilov

12. prosince 2014 
od 17:00 hodin

Těsíme se na Vás!

Římskokatolická farnost Číbuz Vás srdečně zve
Přijďte s námi společně u Betléma  

oslavit vánoční svátky!

VÁNOČNÍ KONCERT
se koná v pátek 26. prosince 2014

od 17 hodin v kostele sv. Václava v Číbuzi

Účinkují:
Karel Chudý – violoncello, varhany

Lucie Houdková – trombón, varhany
a chrámový sbor kostela sv. Václava

Program:
J. J. Ryba, J. S. Bach, W. Fesch a další,
již tradičně bude mít premiéru skladba  
komponovaná přímo pro tuto příležitost

Koncert finančně podporují obce Skalice a Smržov, 
kterým tímto srdečně děkujeme

Všichni jste srdečně zváni
VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ

LETOS NEPORAŽEN
Filip Slepička z Újezdu (8 let) zvítězil v podniku AMČR KOSICE 
CUP ve třídě RACER 160. Letos tak byl absolutně neporažen.

MLADÍ HASIČI Z LIBŘIC



DRAKIÁDA V ÚJEZDĚ

LIBŘICKÉ DÝŇOVÁNÍ

PF 2015
Příjemné prožití vánočních svátků
a šťastný vstup do nového roku
vám přejí obce Mikroregionu Černilovsko


